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Туристически сезон 
2023 се бави
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Седмокласник от Математическата e

ДОНА МИТЕВА

Седмокласникът Георги 
Стоянов  Димитров от 
ППМГ „Акад. Никола Об-
решков“ е абсолютен фа-
ворит от външното 
оценяване тази година. 
Младежът има отличен 
от Олимпиадата по бъл-
гарски език, което му дава 
право да не се яви на На-
ционално външно оценя-
ване, а резултатът – 100 
точки да му се зачете. 
Същият е резултатът му 
и по  математика, съоб-
щиха от Регионалното 
управление на образование-
то.

Със 100 точки по бъл-
гарски е и Магдалена Ива-
нова Стоилова от ОУ 
„Петко Рачев Славейков“. 
Това са двамата седмок-

ласници с отличен успех 
по български. 18 ученици 
от областта са оценени 
със 100 точки по матема-
тика.

Класацията на 
училищата

с най-добър успех от 
външното оценяване по 
български език в Бургаско 
повежда ППМГ „Акад. 
Никола Обрешков“, след-
ва ОУ „Александър Геор-
гиев-Коджакафалията“, 
на трето място е Първо 
частно основно училище, 
следва ОУ „Васил Априлов“. 
На пето място е ЧОУ 
„Д-р Мария Монтесори“. 
При математиката от-
ново повежда ППМГ „Акад. 
Никола Обрешков“, на 
второ място е Първо 

частно училище, на тре-
то - ОУ „Александър Ге-
оргиев-Коджакафалията“. 
Изненадата в тази кла-
сация е четвъртото 

място. То е за ОУ „Хрис-
то Ботев“, село Череша, 
община Руен. Петото 
място е за ОУ „Васил 
Априлов“.

В национален мащаб 
Бургас е на 8-о място

Учениците от област 
Бургас, към 11 часа в сряда, 

бяха на трето място след 
София-град и Варна. Но 
МОН промени средните 
резултати на областите 
от НВО в 7 клас. Получи 
се разлика в данните от 11 
ч. и тези от по-късно през 
деня. Новата класация от 
средните резултати по 
области постави Бургас 
на осмо място, макар пуб-
ликуваните данни в под-
менената тихомълком 
графика, да са по-високи. 
Така средният резултат 
по математика е 37.16, а 
по български език и лите-
ратура 54.14.

Статията на сайта на 
МОН е една и съща на един 
и същ линк, разликата е 
само в графиката за сред-
ните резултати на обла-
стите.

Изводът, който про-
светните експерти нала-
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Гордост. ППМГ „Акад. Никола Обрешков“ повежда класацията на училищата с най-висок успех

Възпитаниците на бургаската математическа гимназия показват високи резултати при всич-
ки оценявания                  ФОТО: ЧФ

ГЕОРГИ РУСИНОВ

Над 30-годишната сага 
с терена за ГУМ в центъра 
на Бургас, известен на по-
коления бургазлии като 
„Дупката“ и „Жабарника“, 
е на път да се разреши. След 
двучасов дебат в Общински 
съвет – Бургас, по време на 
който управляващи и опо-
зиция влязоха по-скоро в 
политически сблъсъци, 
отколкото в говорене по 
същество, докладната за-
писка с предложение на 
Община Бургас за подялба 
на терена, бе приета.

Въпреки че почти цели-
ят Общински съвет се 
обедини около това, че е 
важно да се направи спо-
годба, спорове възникнаха 
около това как точно да 
се случи тя. От БСП не 
подкрепиха докладната и 
гласуваха с „въздържал се“, 
тъй като имаха въпроси, 
на които, по думите им, 
не получават отговори, 
както и притеснения с 
бъдещите терени на част-
ните собственици.

Както „Черноморски 
фар“ пръв писа, Общината 
и четиримата частни 
собственици в предвари-
телни разговори са стиг-
нали до готовност за по-
дялба във Вариант 1 от 
няколкото предложения 
от вещите лица. В него те 
получават по един парцел 
от 500 кв. м, а останалите 
9 дка в терена остават за 
Община Бургас. 400 кв. м 
от там ще се озеленят и 
ще затворят площад „Ба-
ба Ганка“, 900 кв. м. ще се 
ползват за изграждането 
на публична сграда. На въ-
прос на наш репортер 
кметът Николов обясни, 
че няма все още идея каква 

точно ще е тя. Това и 
какво ще се случи на оста-
налия терен при успешна 
подялба, той заяви, че ще 
решат бургазлии в общест-
вено обсъждане. Частните 
имоти ще са по протеже-
ние на улица „Хан Аспарух“.

Гласен защитник на 
докладната бе адвокат Иво 
Баев – председател на Прав-
ната комисия. Той обясни 
и на колегите си, че в дела 
за делба винаги е по-добре 
двете страни да се разберат, 
иначе съдът присъжда слу-
жебно решение, което 
обикновено не се харесва на 
никого.

Групата на СЕК, въпре-

ки че подкрепи докладната, 
имаше доста въпроси, на 
които в крайна сметка след 
10-минутна почивка полу-
чиха отговори от начал-
ника на Правния отдел 
адвокат Златина Георгие-
ва, която води вече 10-го-
дишното дело за „Дупката“. 

Кметът Димитър Ни-
колов заяви пред съветни-
ците, че най-накрая е 
свършил своята работа и 
от тук нататък всичко е 
в техните ръце. Добави и 
че има условие – ако при-
емат докладната му, вече 
да спрат да му натякват 
за „Дупката“. Последното 
бе в емоционална реакция 

към групата на ГЕРБ, коя-
то, по думите му, не спи-
рала 4 мандата да му гово-
ри за  „Дупката“,  без 
значение какво е свършил. 
Добави и че ако продължа-
ват, ще се кандидатира 
като независим кандидат.

В крайна сметка с 39 гла-
са „за“ и 4 „въздържали се“ 
(групата на БСП), доклад-
ната бе приета. В решение-
то бе добавено да се опишат 
точно кои парцели остават 
за Общината и кои за част-
ните собственици, както 
и че със съгласието за подял-
ба „Мариета“ ЕОД се отказ-
ва от всякакви финансови 
претенции към Общината.

ГЕОРГИ РУСИНОВ
 
С решението на Об-

щински съвет – Бургас 
за изграждането на хе-
ликоптерна площадка в 
парк „Езеро“ в непосред-
ствена близост до УМБАЛ 
– Бургас, ще се спасяват 
човешки животи. В то-
ва бе категоричен след 
гласуването на местния 
парламент кметът Ди-
митър Николов.

„Имаше няколко вари-
анта къде да се намира 
площадката, но след 
подробен оглед с нашите 
технически експерти се 
определи тази в парк 
„Езеро“ по отношение 
на безопасността и лес-
ния достъп, както и 
възможността 12 месеца 
в годината да има об-
служване, за да се избегне 
всякакъв риск за пилоти-
те на хеликоптерите и 
пациентите, които ще 
бъдат превозвани в спе-
шен порядък до бурга-
ските болници“, комен-
тира пред репортери 
градоначалникът.

Той е категоричен, че 
трябва да се търсят и 
допълнителни локации 
за още площадки, но 
това е въпрос на следва-
щи етапи.

„Сега държим да има 
поне една лицензирана 
хеликоптерна площадка. 
От тук нататък е въз-
можно да мислим за 
други площадки. Започ-
ваме с тази, със сигурност 
ще има и други хеликоп-

терни площадки. Имаме 
болница и в „Меден 
рудник“, която също 
приема спешни пациенти. 
Нормално е да мислим в 
тази посока. В западната 
част на Бургас също 
трябва да има такава 
площадка. С това реше-
ние даваме правото на 
УМБАЛ – Бургас да из-
гради и стопанисва тази 
площадка в парк „Езеро“. 
Доколкото разбрах от 
разговорите с тях в 
следващите месеци се 
очаква да пристигне 
първият хеликоптер, 
така че е важно да изпре-
варим събитията“, по-
сочи още Николов.

Колко ще струва из-
граждането ѝ? Кметът 
не отговори, тъй като 
Общината няма ангажи-
мент за това, а УМБАЛ 
– Бургас.

„Това може да го каже 
директорът на УМБАЛ 
– Бургас или министърът 
на здравеопазването. 
Иначе като кмет съм 
благодарен за възмож-
ността да имаме така-
ва хеликоптерна площад-
ка, която да обслужва 
спешните ни пациенти, 
особено през лятото, 
когато трафикът към 
Южното Черноморие е 
натоварен и линейките 
не могат да пристигат 
навреме в правилото за 
„златните 30 минути“. 
Убеден съм, че тази пло-
щадка ще спасява човеш-
ки животи“, завърши 
градоначалникът.

УМБАЛ – Бургас ще има  
хеликоптерна площадка 
в парк „Езеро“

ИСТОРИЧЕСКО РЕШЕНИЕ ЗА „ДУПКАТА“! 

Общината ще предложи подялба на терена

Общината 
трябва да 

получи 9 дка, 
а частните 

собственици – 
2 дка, обособе-

ни в 4 имота 
по улица „Хан 

Аспарух“
ФОТО: СИЛВИЯ 

ШАТЪРОВА

Началникът на Правния отдел на Община Бургас адвокат 
Златина Георгиева разясни подробно на съветниците предло-
жението за подялба   ФОТО: ГЕОРГИ РУСИНОВ

„
Ние сме дотук 
като админи-
страция. Какво-
то трябва 
направихме. От 
тук нататък е 
във ваши ръце

Димитър Николов

ФОТО: ГЕОРГИ РУСИНОВ
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ГЕОРГИ РУСИНОВ

1 акт и 34 фиша са връчили служители 
на ОДМВР – Бургас за последната седмица 
на водачи на велосипеди и тротинетки в 
морския град. Това отговориха във връзка 
с репортерско запитване на „Черноморски 
фар“ от областната дирекция. 

Акцията тече трета седмица и е с цел 
превъзпитаване на управляващите тези 
превозни средства, които вместо да полз-
ват изградените велоалеи, карат между 
пешеходците по централните улици, 
често и с висока скорост.

Фишовете са написани по Закона за дви-
жение по пътищата и са в размер на 30 
лева за велосипедисти и 50 лева за водачи 
на електрически тротинетки.

18-годишен апаш 
задигна 20 бона от 
дома на възрастен

18-годишен крими-
нално проявен бургаз-
лия е задържан от 
полицията за срок до 72 
часа за кражба, съобщи-
ха от пресцентъра на 
Областна дирекция на 
МВР-Бургас. Младежът 
откраднал 20 000 лева 
от дома на 72-годишен 
бургазлия в квартал 
„Рудник“. След като е 
задържан от униформе-
ните, той направил 
пълни самопризнания. 
При претърсване в 
обитаваното от него 
жилище, в съседство с 
дома на потърпевшия, 
служителите на Пето 
районно управление 
– Бургас намерили и 
иззели сумата от 11 000 
лева. Със съдействието 
на служители от БНТЛ 
към ОДМВР – Бургас е 
изолирана и иззета ДНК 
от посочените банкно-
ти, съвпадаща с тази 
на 72-годишния 
потърпевш.

Моторджия се преби 
самостоятелно край 
Карнобат

32-годишен мъж от 
софийското село Балша 
е катастрофирал 
самостоятелно с мото-
циклета си „Хонда CBR 
1000 RR“, съобщиха от 
пресцентъра на 
Областна дирекция на 
МВР-Бургас. Инциден-
тът е станал край 
карнобатското село 
Житосвят поради 
движение с несъобразе-
на с характера и интен-
зивността на трафика 
скорост. В резултат 
излязъл от пътното 
платно и блъскайки се в 
предпазната мантине-
ла, получава фрактура 
на лявата тазобедрена 
става. Без опасност за 
живота, е настанен в 
болница „Сърце и мозък“ 
в Бургас. От ПТП са 
нанесени деформации 
по едно звено от 
еластична крайпътна 
предпазна ограда.

кримис шестици от малките матури
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гат е, че учениците подо-
бряват резултатите си 
от националното външно 
оценяване по БЕЛ. Продъл-
жава да ги затруднява 
обаче разтълкуването  на 
смисъла на художествен 
текст – в случая стихове 
от одата на Иван Вазов 
„Опълченците на Шипка“ 

– близо 2/3 от седмоклас-
ниците са се затруднили.

Резултатът по матема-
тика е съизмерим с този от 
миналата година. Проблеми 
има при разчитането, из-
ползването и интерпрети-
рането на данни, предста-
вени с текст или диаграма. 
Учениците се затрудняват 

при определянето и запис-
ването на координатите 
не симетрична на дадена 
точка  в правоъгълна коор-
динатна система.

Външното оценяване в 

10 клас 

голяма част от родители-

те и учениците смятат 
за ненужно. Вероятно и за 
това не се хвърлят излиш-
ни усилия. За разлика от 
това в 7 клас, където бол-
шинството семейства 
залагат на частните уроци. 
А целта е прием в престиж-
на гимназия.

Средните резултати на 

десетокласниците от об-
ластта по БЕЛ са 34.16, а 
по математика 48.46. Те  ги 
нареждат на 10 място сред 
областите в страната. 
Сравнението с предходна-
та година сочи,  че резул-
татите и по двата пред-
мета са по-високи, макар и 
с малко.

Видимо по централните улици електрически-
те тротинетки намаляха                   ФОТО: АРХИВ

ГЕОРГИ РУСИНОВ

Исканията на сарафовци за по-чести автобуси 
от и за квартала бяха удовлетворени от „Бургасбус“. 
От общинския превозвач обявиха, че от понеделник 
в сила влиза лятното разписание на линия №15. 
Курсовете ще са по-чести – на 15 – 20 минути, и ще 
се изпълняват от линия 15А. 

Хората от квартала бяха отправили въпроси за 
по-чести курсове през летния сезон, което и чрез 
общински съветници от „Сарафово“ стигна до инж. 
Петко Драгнев. Жителите искаха още и промени в 
бързите линии с цел по-лесно прикачване, но от 
„Бургасбус“ са обяснили, че в маршрута на Б1 и Б2 
няма как да се правят промени. 

Друго от исканията бе 15-ката да влиза и в Ле-
тище Бургас. Това ще се случва за автобусите, 
тръгващи от „Сарафово“, а за тези идващи от 
Бургас, спирката ще е на кръговото пред летището. 

От понеделник: 

Връщат лятната линия 
15А от и за „Сарафово“

ТРЕТА СЕДМИЦА АКЦИЯ: 

1 акт и 34 фиша за 
водачи на велосипеди и 
тротинетки в центъра

ДОНА МИТЕВА

Безводие мъчи средецко-
то село Драчево, алармира 
кметът Яни Петров. 
Планираният ремонт на 
язовир „Ясна поляна“ се 
отразява много по-зле от 
очакваното на населеното 
място.

„Уведомени сме, че ще 
има аномалии заради ремон-

та на язовира. Обясниха 
ни, че всеки вторник ще 
спират водата. Но при нас 
се получи така, че на 13 
като спряха водата, след 
това 5-6 дни нямахме вода“, 
обясни Петров и допълни, 
че от бургаското ВиК са 
казали, че освен ремонта 
има и много аварии и като 
бъдат отстранени, водо-
подаването ще се норма-
лизира.

„След тези 6 дни на без-
водие, пуснаха водата за 
два дни и отново я спряха. 
От звеното на ВиК в Сре-
дец казаха, че налягането 
не стигало да се качи вода-
та до нашето село, защото 
сме били нависоко. Има 
къщи в Драчево, които са 
по-нависоко, където не е 
имало вода от 13 юни насам“, 
оплака се кметът.

„Вчера съм им звънял 12 

пъти и вече не вдигат те-
лефона“, призна той.

В селото живеят 550 
души. „Заради ковида, вече 
няма празна къща в селото. 
Има и много хора, които 
работят в Бургас и се 
прибират след това тук. 
Как да се справят домакин-
ствата без вода?“, притес-
нява се кметът.

В Драчево има няколко 
кладенеца и една чешма, 

която е наскоро ремонти-
рана, но водата от тези 
водоеми не е питейна. 
Жителите на Драчево 
пълнят от там вода за 
битови нужди, но пробле-
мът с водата за пиене си 
остава.

Кметът Яни Петров се 
надява институциите да 
обърнат внимание на про-
блема и заедно да намерят 
разрешение на безводието.

Разписание в сила от 03.07.2023

от Бургас, Автогара Юг
от понеделник до събота

05:10; 05:40; 05:55; 06:10; 06:25; 06:40; 06:55; 07:15; 07:30; 07:45; 08:05; 08:25; 
08:45; 09:05; 09:25; 09:45; 10:05; 10:25; 10:45; 11:05; 11:25; 11:45; 12:00; 12:15; 
12:30; 12:45; 13:00; 13:20; 13:40; 14:00; 14:20; 14:40; 15:00; 15:15; 15:30; 15:45; 
16:00; 16:20; 16:40; 17:00*; 17:15*; 17:40*; 18:00*; 18:15*; 18:30*; 18:45*; 19:00*; 
19:20; 19:40; 20:00; 20:30; 21:00; 21:30; 22:00; 22:30; 23:00
* курсът се изпълнява с номер 15А без влизане на Летище Бургас, със спирка на 
кръговото кръстовище

неделя (празник)
05:55; 06:10; 06:25; 06:40; 06:55; 07:10; 07:25; 07:45; 08:05; 08:25; 08:50; 09:25; 
09:55; 10:20; 10:45; 11:10; 11:35; 12:00; 12:25; 12:50; 13:15; 13:40; 14:10; 14:50; 
15:20; 15:40; 16:00; 16:20; 16:40; 17:00*; 17:20*; 17:40*; 18:00*; 18:30*; 19:00*; 
19:30; 20:00; 20:30; 21:00; 21:30; 22:00; 22:30; 23:00
* курсът се изпълнява с номер 15А без влизане на Летище Бургас, със спирка на 
кръговото кръстовище

от кв. Сарафово, ул. “Ангел Димитров”
от понеделник до събота

05:00; 05:55; 06:25; 06:40; 06:55; 07:10; 07:25; 07:40; 08:00; 08:15; 08:30; 08:50; 
09:10; 09:30; 09:50; 10:10; 10:30; 10:50; 11:10; 11:30; 11:50; 12:10; 12:30; 12:45; 
13:00; 13:15; 13:30; 13:45; 14:05; 14:25; 14:45; 15:05; 15:25; 15:45; 16:00; 16:15; 
16:30; 16:45; 17:05; 17:25; 17:40*; 17:55*; 18:20*; 18:40*; 18:55*; 19:10*; 19:25*; 
19:40*; 20:05; 20:25; 20:45; 21:15; 21:45; 22:15; 22:45; 23:15
* курсът се изпълнява с номер 15А с влизане на Летище Бургас

неделя(празник)
05:30; 06:40; 06:55; 07:10; 07:25; 07:40; 07:55; 08:10; 08:30; 08:50; 09:10; 09:35; 
10:10; 10:40; 11:05; 11:30; 11:55; 12:20; 12:45; 13:10; 13:35; 14:00; 14:25; 14:55; 
15:35; 16:05; 16:25; 16:45; 17:05; 17:25; 17:40*; 18:00*; 18:20*; 18:40*; 19:10*; 
19:40*; 20:15; 20:45; 21:15; 21:45; 22:15; 22:45; 23:15
* курсът се изпълнява с номер 15А с влизане на Летище Бургас

Прощаваме се с директора на  
„Слънчев бряг“ АД Златко Димитров

Слънчев бряг изпраща своя директор Златко Димитров 
в последния му път. 

След над десетилетие битки за каузи, за съхраняване на 
реда и държавността в Слънчев бряг, не му останаха сили 
за най-важната – тази за живота. 

Златко Димитров почина на 28 юни 2023 г., вечерта. 
Обичан от приятелите и уважаван от идеологическите си 
опоненти, изпълнителен директор на „Слънчев бряг“ АД 
от 2011 г. В голямото му сърце на любящ баща и дядо, брат, 
незаменим приятел, общественик и застъпник на истина-
та и честността, Слънчев бряг винаги е имал специално 
място.

„Мъката е цената, която плащаме за любовта“. 
Членовете на Съвета на „Слънчев бряг“ АД изказват 

съболезнования на семейството и близките!

Безводие мъчи село Драчево



Синьо, синьо лято в Поморие: 
Нови правила. Ограничения при кратковременно паркиране удрят бизнеса на местните 
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МОНИКА ИЛИЕВА

В края на юни Лято 2023 
в Поморие се бави или те-
първа започва. Свободните 
шезлонги по плажовете, 
спокойствието по улици-
те в града, табелите за 
свободни стаи под наем са 
прякото доказателство. 
И макар туристическият 
сезон на 20 км от Бургас по 
традиция да започва по-
късно, отколкото в близ-
ките курортни градове 
като Несебър и Созопол, 
обстановката вещае неиз-
вестни – външни и вътреш-
ни. Външните – екоцидът 
в Черно море, вътрешните 
– синята зона в града.

Създалата се несигурна 
ситуация с чистотата на 
водите на Черно море – 
случаят „Нова Каховка“, 
със сигурност няма да слезе 

от медийното простран-
ство през следващите 
няколко месеца. Темата е 
чувствителна за турис-
тическия сектор и носи в 
себе си огромен потенциал, 
който ако се взриви, обе-
щава да помете цялото 
Черноморие след себе си. С 
оглед спокойното проти-
чане на туристическия 
сезон Министерството на 
околната среда и водите 
(МОСВ) осигурява пълно 
проследяване на възможни 
екологични щети в българ-
ската акватория на Черно 
море, след опустошителния 
разлив на язовира, разполо-
жен на река Днепър на те-
риторията на Украйна.

Стартиралото крат-
ковременно паркиране пък 
накара голяма част от 
жителите на Поморие да 
недоволстват срещу ре-
шението на общинската 

управа за въвеждането му. 
Припомняме че кв. „Малко 
солено езеро“ е в режим на 
синя зона от 15.06.23 г. с 
SMS и QR код. Част от 
улиците са еднопосочни, 
за да се обособят повече 
места за автомобили. Във 
връзка с актуалния въпрос 
за позволения двучасов 

престой в зоната за крат-
ковременно паркиране 
кметът Иван Алексиев 
информира, че в района на 
плажа около „Роуз гардън“ 
е създаден паркинг, безпла-
тен за туристи. Парцелът 
„Капката“ временно се 
преустройва като буфер-
на зона за безплатно пар-
киране. Капацитетът на 
упоменатите места е за 
211 автомобила.

От една страна режимът 
„синя зона“ ограничава 
местните жители при 
паркиране в центъра на 
града и в района на плажа. 
От друга търговците въз-
роптаха срещу двучасовия 
престой, който огранича-
ва туриста да плажува и 
харчи парите си до насита. 
Притискайки го, в крайна 
сметка ще пострада биз-
несът им. Притесненията 

до известна степен са ос-
нователни, защото всички 
знаем, че в малки курортни 
градчета се разчита изцяло 
на сезонния приход. Някои 
дори нарекоха новите пра-
вила за паркиране в града 
„данък синя зона“.

Украинци и малко 
българи са гостите 

засега

Репортерска проверка 
по плажовете в Поморие 
показа, че чадъри и шезлон-
ги има по джоба на всеки. 
Цената за два шезлонга и 
чадър, на „Поморие изток“ 
– плажът, който носи нaй-
yтвъpдeния eĸoeтиĸeт в 
тypиcтичecĸия ceĸтop 
„Cин флaг“, е 21 лв. Всяка 
от принадлежностите е 
на цена от 7 лв. На плажа 
има два спасителни поста 

от общо осем, базирани на 
всеки един от седемте 
вълнолома в стария град 
като по този начин сигур-
ността на къпещите се е 
осигурена. Плажът е от-
ворен от началото на месец 
юни. Дъждовното време не 
може да спре твърдо реши-
лите да отмарят край 
брега предимно българи. 

На Централния плаж 
картината е смесена – ук-
раинци и малко българи. 
Цените за чадър и шезлонг 
са по 3.60 лв. за всеки от 
тях. 

Южен плаж, намиращ се 
в новата част на града, 
цените на плажните при-
надлежности – чадър и 
шезлонг, са по-високи – по 
10 лв., което означава, че 
двама човека могат да си 
наемат сянка срещу 30 лв. 
на ден. 

Концесионерите сами 
решават за цените 

„Черноморски фар“ ак-
центира, че концесионери-
те сами решават цените 
на плажните принадлеж-
ности. В техните догово-
ри са посочени максимал-
ните такива на шезлонги 
и чадъри, които не могат 
да се превишават. Цените 
обаче неизбежно се отра-
зяват на притока на ту-
ристи, твърдят хотелиери 
и туроператори. 

На Южния 
плаж в Помо-
рие, намиращ 
се в новата 
част на града, 
цените на 
плажните 
принадлежнос-
ти – чадър и 
шезлонг, са по 
10 лв.
ФОТО: АВТОРЪТ

ГЕОРГИ РУСИНОВ

Въпреки притесненията 
за евентуално замърсяване 
на Черно море от унищо-
жената язовирна стена на 
„Нова Каховка“ в Украйна, 
сезонът на юг стартира 
нормално и без проблеми. 
Това заяви за „Черноморски 
фар“ хотелиерът от При-
морско Ваня Андонова. 
Първите ѝ наблюдения в 
края на юни са, че сезонът 
е започнал стандартно.

„Имаме си туристи 
характерно за това време 
на годината, както всяка 
година. Също така както 
всяка година имаме едно 
отрицателно отношение 
от някакви хора, които 
имат полза от това. Въ-
преки това положението 
при нас е нормално. Резер-
вации имаме засилено от 
юли месец. В момента също 
има чуждестранни турис-
ти – поляци, чехи, словаци, 
немци“, каза тя. 

Андонова отчете, че 
отново и тази година в 
началото на сезона се полз-
ва някаква тема за всяване 
на смут. Прогнозите за 
времето също дразнят 
туристическия бранш.

„Миналата година беше 

войната, по-миналата 
беше ковидът. Сега тази 
година на дневен ред е за-
мърсяването на Черно 
море. По-озадачаващо за 
мен е, че институциите и 
лицата, които предста-
вляват тези институции 
не излизат с някакви лични 
позиции да призоват хора-
та, че въпреки това, което 
се пише в някои медии, 
няма опасност за Българ-
ското Черноморие. Водата 
ни е кристално чиста. 

Времето ни е перфектно, 
защото го има и момента 
с прогнозите за времето 
на националните медии, в 
които се прогнозира лошо 
време, а то е повече от 
прекрасно. Аз специално 
редовно показвам в соци-
алните мрежи, че това са 
откровени лъжи. Но този 
проблем с прогнозата за 
времето не е само тази 
година. Той си върви годи-
ни назад“, посочи още хо-
телиерът.

Както навсякъде, и в 
Приморско имало отказани 
резервации, но по думите 
ѝ няма нищо притеснител-
но в това, а и браншът в 
курортния град реагирал 
бързо.

„Чуваме се редовно с 
наши гости и им предста-
вяме реалната картина при 
нас – че няма от какво да 
се притесняват. Освен 
това от медиите разбрах, 
че институциите правят 
ежедневен мониторинг. 
Така че няма полза от при-
теснения. Това, че някой 
има полза да го прави, то е 
всяка година така. Заради 
някакви пари и износа на 
туризъм, който някои 
хора правят, удрят по 
нашия туризъм. Тези но-

вини с „Нова Каховка“ сега 
дюшеш им дойдоха. Но 
никой ли не осъзнава, че 
това удря икономически 
страната? Туризмът пред-
ставлява близо 12% от БВП 
и включва множество 
сектори“, коментира тя.

Очакванията на примор-
ци са за успешен сезон. През 
юни повече се е наблюдавал 

уикенд туризмът, но Ан-
донова обясни, че това е 
нормално преди активния 
сезон. 

„Вече удълженият ту-
ризъм с по 5-7-10 нощувки 
е през месеците юли и август. 
Септември по същия начин, 
ако времето е хубаво, ще 
очакваме отново уикенд 
туризъм. Като цяло аз съм 

много оптимистично на-
строена за сезона. Казвам 
на хората да си изключат 
телевизорите и да си вклю-
чат разума. Мисля, че ще 
имаме много добър сезон. 
Посрещаме си туристите 
с усмивка. Обясняваме с 
детайли на въпросите, 
които ги интересуват“, 
завърши тя.

В Приморско започна без проблеми
„
Чуваме се 
редовно с наши 
гости и им 
представяме 
реалната 
картина при 
нас – че няма 
от какво да се 
притесняват

Ваня Андонова, 
хотелиер

ФОТО: ЛИЧЕН АРХИВ

Сезонът в При-
морско старти-

ра нормално
ФОТО: ЛИЧЕН АРХИВ

Водата по 
плажовете в 
курортния град 
е кристално 
чиста
ФОТО: ЛИЧЕН АРХИВ

Няма данни за 
замърсяване 

на морска-
та вода по 

Българското 
крайбрежие. Тя 

е дори по-чис-
та от минали 

години
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Чадъри и шезлонги за всеки джоб
Припомняме, че за кон-

цесионер на морски плаж 
„Поморие – юг“ през 2020 г. 
бе определен „ИТ Марина 
бряг“ ЕООД. Според дого-
вора, концесионерът е за-
дължен за целия срок на 
концесия от 20 г. да предос-
тавя 1 брой чадър на цена 
в размер до 10 лв. и 1 брой 
шезлонг на цена в размер до 
10 лв. в зоната за платени 
плажни принадлежности 
на плажа. Съпоставка с 

днешна дата показва, че 
цената е постигнала тава-
на си. „Поморие – изток“ 
през 2019 г. бе даден на 
концесия на фирма „Ауто 
Фактор“ ЕООД, собстве-
ност на Кирил Спасов, за 
срок от 15 г. Компанията 
е свързана с настоящия 
концесионер на плажа „Ири-
да 71“ – с управител покой-
ната вдовица на Димитър 
Димитров-Маймуняка 
Надя Иванова, става ясно 

от публикуваните доку-
менти в Търговския регис-
тър. И тук наемателят е 
постигнал максимума в 
цената за отдаване на 
плажна принадлежност – 7 
лв. според договора.

От 7 до 10 лева за 
чадър и шезлонг

Ще припомним и че през 
Лято 2022 цената на чадър 
на плажа се движеше от 3 

до 10 лв. Още толкова 
струваше и шезлонгът. За 
този сезон цените се дви-
жат от 7 лв. до 10 лв. за 
чадър или шезлонг, като 
най-скъпият плаж за мо-
мента се очертава „Перла“ 
в Приморско.

Освен чадър и шезлонг, 
веднъж зарили крак в горещия 
пясък, няма как да не ви се 
прииска свежа лимонада. 
Жегата отваря глътката 
и джоба – лимонадата в 

крайбрежните барове започ-
ва от 5 лв. и стига до 6.50 
лв. Ако сте решили да се 
подкрепите семпло с пала-
чинка или гофрета „Бабъл“, 
Добавете по още 7 лв. за 
всяко сладко удоволствие. 

Сред вече посетилите 
Поморие има доволни, но 
и недоволни. Типично за 
народопсихологията ни е 
да виждаме нещата по-
черни и от черна котка. 
„Голяма скъпотия – 21 лв. 

за чадър с два шезлонга. В 
магазините дерат яко“, „На 
плажа от хора няма къде да 
седне човек“. Коментари в 
този стил не липсват из 
социалната мрежа, очевид-
но написани от туристи, 
за които и почивка в ниския 
сезон се оказва не по джоба. 
Има и такива, които спо-
делят, че с радост отново 
ще се върнат в „любимия 
град, с красиви плажове и 
залези“.

ДОНА МИТЕВА

Туристическият сезон 
в Обзор тръгва с обичай-
ното си и за предходни 
години темпо. Но всички 
от малкото градче, заети 
в бранша, са наясно, че през 
първата десетдневка на 
юли ще набере нужната 
скорост.

„И сега вече има доста-
тъчно туристи в Обзор, 
дори някои от големите 
хотели са на 100% пълни. 
Общо взето сезонът тръг-
ва както и други лета“, 
казва Борис Минчев, който 
заедно със семейството 
си има хотел. 

На плажа и морето вече 
се наслаждават редом с 
българите и туристи от 
Полша, Чехия. Любопит-
но е това, че там има и 
туристи от Украйна, а и 
от Русия. Знае се, че рус-
наците пристигат на 
родното Черноморие чрез 
полети до Истанбул, 

Турция. Вече е обичайно 
те да бъдат трансфери-
рани до местата за отдих 
през границата.

„На този етап домини-
рат българите, които 
почиват в нашия град, 
макар още да не са настъ-

пили месеците, в които 
обичайно всички си вземат 
отпуска“, обяснява Мин-
чев.

Цените, сравнено с 
предходната година, са 
увеличени с 10 – 15% както 
в хотелите, така и в за-
веденията за хранене.

„Доставната цена на 
продуктите е повишена. 
Това от една страна, а 
от друга – работните 
заплати на заетите в 
бранша скочиха много. 
Една камериерка взема по 
1500 лева плюс храна и 
транспорт. Готвачите 
топла кухня са със запла-
ти от по 3 – 4 хиляди 
лева“, обяснява откъде 
идва повишението на 
цените хотелиерът.

Борис Минчев обаче има 
своя теория: „Трябва да 
има все пак и съобразяване 
от страна на нас, които 
предлагаме услугите, за-
щото нашите туристи, 
независимо дали са българи 
или чужденци, са средна 
ръка хора. Те спестяват 
през цялата година, за да  
дойдат на почивка. Цени-
те, които слагаме, тряб-
ва да са поносими за тях. 
Така че да продължат 
традиционно да почиват 
тук“.

В Обзор се надяват, че 
тази година лятото ще 
е по-добро от последно-
то преди ковид-кризата. 
Убедени са, че за това ще 
спомогне доброто об-
служване и богатата 
културна програма, коя-
то предлага разнообразни 
развлечения.

СИЛВИЯ ШАТЪРОВА

Най-добрият водолаз 
сред депутатите – Любен 
Дилов-син, това лято ще 
се гмурка в заливите на 
българското море. Обикно-
вено той ходи и в екзотич-
ни дестинации, откъдето 
пуска снимки. Обичайно 
през август е по родните 

курорти. „Цяло лято ще 
съм тук“, каза той пред 
„Черноморски фар“. Ще се 
гмурка в района на Созопол, 
Несебър и Бяла.

За него юни е блестяща 
възможност да се потопи 
под водата, защото не 
цъфти планктон и може 
да се гледат морски конче-
та и делфини, нищо че 

водата е малко хладна, но 
все пак си струва изживя-
ването.

ДОНА МИТЕВА

Дългогодишният наро-
ден представител от 
Бургаски избирателен 
район и водач на листата 

на „БСП за България“ инж. 
Петър Кънев има голям 
парламентарен опит и е 
избрал за своята лятна 
почивка да съчетае море и 
планина.

Една седмица той ще 

прекара в усамотението 
на Резово – най-южното 
кътче на родното Черно-
морие. А след това ще се 
отдаде на още една седми-
ца релакс в красивата Ро-
допа планина.

ДОНА МИТЕВА

Народният представител 
Даниела Божинова избира 
за своята лятна почивка 
Българското Черноморие, 
и по-конкретно Обзор. 
„Винаги ходя поне една 
седмица на веган почивка с 
„Вита Рама“. Това е несе-
бърска фирма с много добра 
програма“, каза тя уточ-
нявайки, че почивката на 
депутатите е само август 
месец. Във веган приключе-

нието тя няма да е сама, а 
ще сподели удоволствието 
със своята майка.

Бургазлийката се замис-
ля и за една седмица на 
планина по време на лет-
ните жеги. „Обикновено 
ходим на язовир „Доспат“. 
Между другото хотелът, 
който са наели за веган 
почивката, за първи път е 
в гората на Обзор, така че 
там се съчетават и двете 
неща – море и планина“, 
каза Божинова.

„
На плажа и 
морето вече се 
наслаждават, 
редом с бълга-
рите, и турис-
ти от Полша, 
Чехия. Любо-
питно е това, 
че там има и 
туристи от 
Украйна, а и от 
Русия

Борис Минчев

Обзор е любимо място за отдих на българи и чужденци
ФОТО: ИНТЕРНЕТ

Любен Дилов-син ще се гмурка край 
Созопол, Несебър и Бяла

„
Цяло лято 
ще съм тук

Любен Дилов-син

„
Хотелът за 
веган почивка-
та за първи 
път е в гората 
на Обзор

Даниела Божинова

Бургаските депутати 
избират родното море

Резово и Родопите предпочита
инж. Петър Кънев

Бургаската депутатка Даниела Божинова  
ще е на веган почивка на родното Черноморие

Борис Минчев, хотелиер, Обзор:

Очакваме силен сезон

От туристи-
ческия бранш 
се надяват на 
успешни юли и 
август

Засега  про-
дължава 

тенденцията 
за уикенд ту-
ризма заради 
променливия 

юни
ФОТО: АВТОРЪТ



Гости от Китай станаха част  
от ритуал в землището на село Кликач

ДОНА МИТЕВА

Благословия за добра рекол-
та, затворено хоро, та да не 
се пръска зърното и старинен 
ритуал – това бяха само част 
от събитията, на които 
станаха свидетели група ки-
тайски туристи, посетили 
землището на карнобатското 
село Кликач. Под палещите 
лъчи на жаркото слънце гос-
тите се смесиха със зърноп-
роизводители и собственици 
на земи, които се събраха в 
нивата на председателя на 
Регионалния съюз на зърноп-
роизводителите Николай 
Киров, в близост до карно-
батското село Кликач. Там 
първата комбайна навлезе в 
нивата и сложи началото на 
жътвената кампания в региона.

Преди това 

жени от Лозарево 
възпроизведоха 

ритуала от миналото, 

когато се е жънело на ръка. 
Разнесе се в полето жътварска 
песен и те ожънаха първата 
ръкойка. Завързаха я с червен 
конец и я дадоха на стопанина, 
който надари жътварките 
богато. Всичко това пред каме-
рите и телефоните на гостите.

Изви се затворено хоро, та 
да не се пръска зърното. Дома-
кинът и част от гостите 
също надянаха паламарка на 
лявата ръка и взеха сърпа в 
дясната. Сред тези, които за 
пореден път се убедиха, че 
жътвата без техника е тежък 
и непосилен труд, бе домаки-
нът Николай Киров, шефът 
на Пожарната комисар Нико-
лай Николаев и директорът 
на областната дирекция „Зе-
меделие“ – Лидия Станкова.

Докато част от гостите 
се справяха със 

сърпа и  
паламарката,

а останалите оказваха логис-
тична и емоционална подкре-
па, млади танцьори зарадваха 
с изпълненията си насъбрали-
те се от цялата област фер-
мери, показвайки, че тради-
цията е жива и тя се предава 
от поколение на поколение. 

Гостите от чужбина бяха 
много впечатлени от пищния 
ритуал.

По стара традиция бурга-
ското свещеничество отслу-
жи молебен за благоденствие 
и берекет.

Домакинът отдаде нужно-
то, подчертавайки, че в мо-
литвата „Отче наш“ се казва 
„дай ни“, а не „дай ми“. „Трудът 
на един човек трябва да е 
оценен от тези, с които и 
заради които се труди – то-
гава и само тогава семето 
покълва и дава плод“, заключи 
Николай Киров. Отецът в 
светското си слово пожела 
реколтата да е богата и пе-
чалбата да е голяма.

Гости на празника на зър-

нарите бяха областният 
управител Мария Нейкова, 
кметът на Карнобат Георги 
Димитров, шефът на Пожар-
ната комисар Николай Нико-
лаев, Илия Проданов, предсе-
дател на Националната 
асоциация на зърнопроизво-
дителите, директорът на 
Областна дирекция „Земеделие“ 
Лидия Станкова.

Всички поднесоха своите 
поздравления и благопожелания 
към зърнопроизводителите, 
пожелавайки богата реколта, 
месец без дъждове и добра 
реализация на зърното.

Домакинът коментира, че 
очаква и тазгодишната ре-
колта да е толкова добра, 
колкото беше и миналогодиш-
ната. Но подчерта, че всички 
зърнопроизводители са суе-
верни и не бързат да се хвалят 
с добиви, затова обеща да се 
говори с цифри след като 
приключи жътвата.

Кметът Георги Димитров 
поздрави организаторите, че 
спазват традицията и жът-
вата тръгва така, както в 
миналото – 

с молитва и благослов  
от църквата

„Само че това, което е зад 
гърба ни“ – посочи мощните 
машини той, – навремето го 
е нямало. Нашите деца днес 
не знаят какво е това сърп, 
паламарка, ръченик, диканя… 
В други времена живеем. По-
добре децата и внуците ни да 
знаят какви са тези мощни 
комбайни. Да знаят, че се 
управляват по-трудно от лек 
автомобил, и че таблото 
вътре прилича на това на 
самолет. Да знаят, че трябва 
да са подготвени, за да пости-
гат високи добиви. На всички 
земеделци искам да пожелая в 
днешното време по-добри 
пазари. За другото съм уверен, 
че имате познания да го по-
стигнете. Преди всичко бъ-
дете здрави, защото без вас 
онова, което слагаме всеки ден 
на трапезата, няма да го има“.

Областният управител 
проф. Нейкова прибави и 
своите поздравления: „Мили 
хора, щастлива съм да при-
съствам на това събитие, 
което е следствие на дългите 
месеци упорит труд и много 
усилия от ваша страна. Поклон 
пред вашия труд. Пожелавам 
да сте здрави, удовлетворени. 
Да е добра реколтата, да са 

високи цените, така че да не 
можете да си похарчите па-
рите“.

„Жътвата е един момент, 
който всеки земеделски сто-
панин очаква с нетърпение. 
Тя е финалът на една кампания 
с дълъг труд – близо десет 
месеца. Нищо не е по-голямо 
от хляба, а той е от вашето 
зърно. Нека да е спорна жът-
вата. Времето да е с вас. Нека 
да е едро житото – да го реа-
лизирате на справедлива цена. 
Нека да е благословен хлябът 
на трапезата ни“, нарече по 
традиция директорът на 
Областна дирекция „Земеделие“ 
Лидия Станкова.

С много голям респект сред 
зърнопроизводителите бяха 
посрещнати и шефът на 
Пожарната Николай Никола-
ев и неговите момчета: 

„Много се радвам, че съм 
част от този празник. За мен 
това е един от важните мо-
менти в годината. Благодаре-
ние на новата техника се 
намалиха и пожарите по 
време на кампанията. Надявам 
се тази кампания да е безпро-
блемна“, каза той.

Като един от фермерите, 
председателят на Национал-
ната асоциация на зърнопро-
изводителите Илия Проданов 
сподели: „Последните две 
седмици основният въпрос 
към нас е каква реколта очак-
ваме – да, тя е на полето, но 
не можем да знаем каква ще е, 
докато не я приберем. Затова 
за добиви няма да говоря. На 
първо място, пожелавам да 
приберем реколтата безпро-
блемно. На следващо място, 
пожелавам на момчетата от 
пожарната да нямат работа, 
да не се налага изобщо да из-
лизат на терен. Също работа 
да нямат и хората от серви-
зите – машините да вървят. 
И най-важното – доскоро 
казвахме, че реколтата е като 
я приберем, сега казвам: рекол-
тата е реколта като я про-
дадем“. 

Традиция и настояще си 
дадоха среща на полето край 
Кликач пред любопитните 
погледи на гостите от Китай. 

Отдавна сърпът и паламар-
ката са атрибути на жените, 
които пазят обичаите, а съвре-
менният комбайн, който по 
управление прилича на самолет, 
е в ръцете на онези, от които 
зависи хлябът на държавата. 

Сега е тяхното време – 
жътвата.
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Традиция. Сложиха начало на жътвената кампания в карнобатското село

Гостите 
наблюдават с 

голям интерес 
ритуала по 

зажънване
ФОТО: АВТОРЪТ

Министърът на земеделието 
избра за свой съветник бургазлия
ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

Министърът на земеделието Кирил Вътев избра 
за свой съветник Илия Проданов – председателя на 
Националната асоциация на зърнопроизводители-
те. Новината бе споделена на ритуала по даване 
начало на жътвената кампания в землището на село 
Кликач. Нивата е на Николай Киров, регионалния 
шеф на НАЗ.

„Снощи подписах заповедта. Надявам се да бъда 
полезен“, коментира Проданов, докато получаваше 
поздравления от свои колеги и приятели.

Илия Проданов е потомствен зърнопроизводи-
тел, като фамилното стопанство обработва 12 000 
дка земя в четири землища в две общини – Бургас и 
Камено. Целият му трудов стаж е свързан със 
земеделската работа, заедно с баща си и брат си.

Юридическите познания му помагат в сферата на 
земеделието. Добре познава проблемите в бранша, 
първо като председател на Сдружение „Съюз на 
зърнопроизводителите „Маркели“ – Карнобат, а от 
април тази година и като председател на УС на 
Националната асоциация на зърнопроизводителите.

Тази година жътвената 
кампания тръгна при 
усложнена обстановка. 
Зърнопроизводителите са 
пряко зависими, от една 
страна, от износа през 
Черно море, а от друга – от 
житници като Русия и 
Украйна, които до голяма 
степен влияят върху 
световните пазари и 
цената на зърно. 
„Русия ни побеждава на 
всички търгове в Африка, 
Украйна ни взе всички пазари 
в Европа. Освен това Черно 
море е много сложно за 
търговия към момента. 
Корабите имат притесне-
ния. От друга страна, на 
Босфора много често 
започнаха да вдигат 
таксите много често.
Пазарът е много непредви-

дим – накъде ще реагира, 
никой не знае. Засега две 
седмици активността е 
нулева, защото трябва да 
пожънем и после да напра-
вим калкулациите“, 
коментира Илия Проданов, 
председател на Национална-
та асоциация на зърнопроиз-
водителите.
Извън притесненията за 
пазарите, фермерите 
движат паралелно и 
кампанията по очертаване-
то. „До 21 юли е качена за 
обществено обсъждане 
наредбата за удължаване. 
Друга година по това време 
поне кампания по очертава-
не по време на жътвата не е 
имало“, обясни зърнопроиз-
водителят, подчертавайки, 
че винаги е приключвала 
преди да започне жътвата.

– Как върви реализаци-
ята на старата реколта?

– Реализацията върви 
трудно. Последно време 
продадохме доста от 
стоката на ниски цени, 
за да изпразним хамбари-
те.

– Какви цени очаквате 
за новата реколта? Сега 
ечемикът е на 38 стотин-
ки за килограм.

– Не, на 34 стотинки 
е. Но се надяваме да ста-
не поне 38 – 40 стотинки, 
за да има някакъв ефект.

– Каква реколта горе-
долу се очаква?

– Надяваме се да бъде 
като миналата година, 
може да е и малко по-сла-

ба. Примерно ечемикът 
около 500 – 530 кг от декар, 
пшеницата около 550.

НИКОЛАЙ КИРОВ:
Реализацията на старата 
реколта върви трудно

„
Последно време 
продадохме 
доста от 
стоката на 
ниски цени, за да 
изпразним 
хамбарите

Николай Киров

Шефът на Пожарната (в средата) също опита как се жъне със сърп

Среща на миналото със сегашното



На границата между 
„училището вчера“ 
и „новото утре“ 

зрелостниците от айто-
ския Випуск 2023 се дипло-
мираха. Тийнейджърите до 
вчера сякаш изведнъж се 
преобразиха в млади хора, 
обърнали поглед към дългия 
път на съзряването – с 
труд, усърдие, сълзи от 
отчаяние, усмивки от 
радост, изпитания на во-
лята, на ума и характера.

Както всяка година, 
последната училищна 
среща за новото зряло 

айтоско поколение се 
случи в салона на читали-
щето. Дипломантите в 
тоги, щастливи и при-
теснени едновременно, 
един след друг получиха 
свидетелствата си за 
зрелост. 

44-ма получиха отлич-
ни дипломи и Плакет с 
Диплом „Отличник на 
Випуск 2023“ лично от 
кмета Васил Едрев. Млади, 
красиви, образовани – те 
вече са избрали посоката 
и ще следват мечтата си. 
Градоначалникът успя да 
разговаря 44-мата за из-
браната професия и наме-
ренията им. „Оказа се, че 
трябва да разговарям с 
колегата (кмета на Варна) 
да обособят филиал на 
университета, специално 
за айтозлии, защото 90% 

от нашите зрелостници 
ще учат там. 80% от тях 
са избрали медицина и 
фармация“, заяви кметът 
след блиц-диалога с най-
успешните на випуска. 

На всички зрелостници 
кметът пожела попътен 

вятър и късмет. „Година-
та, в която се дипломи-
рате е трудна. Успяват 
хората с идеи и хъс. По-
ставяйте си цели, които 
да следвате. И съм сигурен, 
че ще успеете, ако с тър-
пение и воля вървите по 
пътя, който сте избрали. 
А младостта Ви дава вре-
мето и шанса да опитва-
те отново и отново, 
докато намерите вярната 
посока“, каза кметът в 
обръщението си към ви-
пуска.

В читалищния салон 
дойдоха родители, прия-
тели и граждани, за да 

споделят радостта на 
абитуриентите. Дома-
кини и гости посрещнаха 
тържествено училищни-
те знамена, прозвучаха 
националният химн и 
химнът на община Айтос. 
„Морски сирени“ – пре-
красните мажоретки на 
СУ „Никола Вапцаров“ 
бяха мотивирани да пред-
ставят най-вълнуващия 
си танц на раздяла с бат-
ковците и каките. А от 
името на випуска на сце-
ната прозвуча вълнува-
щото слово за раздяла с 
училището на Елиза Ми-
лякова, една от отлични-

ците на випуска.
Церемонията продължи 

с връчването на дипломи-
те на останалите зре-
лостници. Редом до тях 
на сцената бяха директо-
рите на СУ „Никола Ва-
пцаров“ и СУ „Христо 
Ботев“ – Ирина Вътева, 
Пенка Кирязова и зам.-
директорът на ПГСС 
„Златна нива“ Таня Ан-
дреева, както и седемте 
класни ръководители на 
випуска. Кметът им бла-
годари с цветя за „резул-
тата“ от 12-годишния 
професионален труд и 
грижа за „за едно прекрас-

но айтоско поколение“.
Нямаше как да разгова-

ряме с 44-мата отлични-
ци, затова спряхме първия, 
който получи отлична 
диплома – Гамзе Ешреф 
Мехмед от СУ „Никола 
Вапцаров“. От VІІІ до ХІІ 
клас Гамзе завършва с пъл-
на шестица в продължение 
на пет години. Девойката 
от с. Речица твърдо е 
избрала да учи фармация 
във Варна, тъй като хи-
мията е любимият ѝ 
предмет. Изпитът ѝ е на 
29 юни, сигурна е, че ще 
успее. Пожелаваме ѝ успех!

НП

ДИПЛОМИРАХА СЕ! 

80% от отличниците на Випуск 2023  
ще учат медицина и фармация
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Средната цена, на която 
се изкупува тази седмица 
килограм череши от на-
сажденията в района е лев 
и 50 ст., научи НП от 
производители. Изкупна-
та цена на сезонния плод 
пада, но не и цената на 
кооперативния пазар. 
Тези дни на айтоското 
тържище килограм череши 
се предлага за по 3 и 4 лв., 
според качеството. Кай-
сиите се търгуват по 3.50 

лв./кг и 4.00 лв./кг. При-
ключва сезонът на ягодите 
– цената им за килограм 
скочи на 8.50 лв. Гроздето 
настъпва с цена от 8.00 
лв./кг. Пъпеши могат да се 
намерят за по 3.50 лв. на 
килограм. По-евтини от 
нашенските плодове са 
бананите – 2.50 – 2.80 лв./
кг. Най-достъпна е цената 
на ябълките - от лев и 30 
ст. до 1.80 лв./кг.

Краставиците поевти-

няха – има безброй вариан-
ти на цената в границите 
от 1.80 лв. до 2.80 лв./кг. 
По-скъпи остават дома-
тите – от 2.60 лв. до 3.50 
лв. за килограм. Патладжа-
нът държи цена от 3.80 
лв./кг, а морковите – от 
1.80 лв./кг. Цената на чер-
вения пипер не пада под 
5.00 лв., а на зеления - под 
4.00 лв./кг. Тиквички има в 
изобилие на цена от 1.20 
до 1.40 лв./кг.

На кооперативния пазар сезонните плодове по-скъпи от бананите

Последната 
обща снимка 
на айтоския 
Випуск 2023

Гамзе Ешреф

Директорите 
и класните 
ръководители 
връчват дипло-
мите
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Айтоският клуб „Млади възрожденци” на почетен 
караул пред паметника на Васил Левски в София

ОБЯВА
Военно окръжие ІІ степен – Бургас съобщава, че със заповед 

3РД-530/09.06.2023г. на командира на Съвместното командване 
на специалните операции е разкрита процедура по обявяване на 
61 (шестдесет и една) войнишки длъжности за приемане на во-
енна служба на лица, завършили граждански, средни или висши 
училища в страната и в чужбина, в Съвместното командване на 
специалните операции.

Срок за подаване на документи - до 18.08.2023 г.
Повече информация за кандидатстването и подаването на до-

кументите можете да получите в сайта на ЦВО http://www.comd.
bg/ , в сградата на Военно окръжие ІІ степен – Бургас на ул. „Цар 
Асен” № 4, на тел. 0882552009 и в офисите за военен отчет в 
общините. 

ПОКАНА

Управителният съвет на ТД ,,Чудни Скали“ гр. Айтос на основание 
чл.26 от ЗЮЛНЦ кани всички редовни членове на Дружеството на 
Редовно Общо Отчетно Събрание на 04.07.2023г. (вторник) от 
17,00 часа в Заседателната Зала на Община Айтос при следния

ДНЕВЕН РЕД:

1. Отчет на дейността на ТД,,Чудни Скали“ гр. Айтос за 2022г
2. Отчет на Контролния съвет за 2022г.
3. Избор на делегат за Общо събрание на БТС в гр. София 
4. Предложения за дейностите на ТД,,Чудни Скали“ гр. Айтос за 

2023г.
5. Разни
При липса на кворум в определения час, на осн. чл.27 от ЗЮЛНЦ, 

събранието ще се проведе на същия ден от 18,00 часа на същото 
място и при същия дневен ред, независимо от броя на явилите се 
членове и ще се счита за законно.

Управителен съвет на ТД „Чудни скали“ - Айтос

ОБЯВА
Военно окръжие ІІ степен – Бургас обявява, че със заповед № 

3РД - 497/21.06.2023 г. на командира на Съвместното командване 
на силите е разкрита процедура за приемане на военна служба 
на 27 (двадесет и седем) лица, завършили граждански средни 
или висши училища в страната или в чужбина във военни форми-
рования от състава на Съвместното командване на силите (СКС).

1. За в.ф. 22980-София – 14 (четиринадесет) места;
2. За в.ф. 52210-Банкя – 1 (едно) място;
3. За в.ф. 28860-Г.Малина – 12 (дванадесет) места.
Срок за подаване на документи – до 28.07.2023 г.
Повече информация за останалите длъжности в страната, както 

и за кандидатстването и подаването на документите можете да 
получите в сайта на ЦВО http://www.comd.bg/, както и в стая № 14, 
в сградата на Военно окръжие ІІ степен – Бургас, и в офисите за 
военен отчет в общините. 

ДО ВСИЧКИ ЗАИНТЕРЕСОВАНИ СТРАНИ ОТ ОБЩИНА АЙТОС
ПОКАНА

за участие в информационни събития по проект № BG06RDNP001-19.610-0090

Сдружение „Местна инициативна група - Айтос“,
Кани всички  заинтересовани страни да вземат участие в предстоящата информационна кампания (еднодневни 

обучения, информационни срещи/семинари, информационни конференции и консултиране на местната общност) 
във връзка с изпълнение  на  проект № BG06RDNP001-19.610-0090 «Проект за изготвяне на Стратегия за Водено 
от общностите местно развитие за програмен период 2023 - 2027 г. за територията на Сдружение «Местна инициа-
тивна група - Айтос»», Административен договор № BG06RDNP001-19.610-0090-C01/РД 50-121 от 05.04.2023 г. за 
предоставяне на безвъзмездна финансова помощ по процедура № BG06RDNP001-19.610 за подбор на проекти за 
подготвителни дейности по подмярка 19.1 „Помощ за подготвителни дейности“ от мярка 19 „Водено от общностите 
местно развитие“ от Програма за развитие на селските райони 2014-2020 г.

Целта на информационната кампания е да се популяризира процеса на разработване на Стратегия за Водено 
от общностите местно развитие за територията на «Местна инициативна група - Айтос». Да се запознае местното 
население с възможностите за многофондово финансиране по различните Оперативни програми и насърчаване на 
всички заинтересовани страни да се включат в разработването и бъдещото прилагане на Стратегията за Водено от 
общностите местно развитие на територията на Сдружение «Местна инициативна група - Айтос». 

Началото на информационната кампания ще бъде поставено на 03.07.2023 г. с провеждането на еднодневна 
информационна конференция за запознаване на местната общност със стартиране на проекта, неговите цели, 
възможности и визия.

През първата седмица на месец юли ще се проведат следните събития:
ГРАФИК НА СЪБИТИЯТА ЗА ПЕРИОДА 03.07.2023 г. - 09.07.2023 г.:

№ Описание Място 
на провеждане

Дата 
на провеждане

Час

1 Провеждане на еднодневна информационна 
конференция 

гр.Айтос, ул. „Цар Освободител“ 
№ 3, Заседателна зала на 
Общински съвет - гр. Айтос

03.07.2023 г. 13:00 часа

2 Провеждане на обучение на местни лидери и 
заинтересовани страни (Обучение 2) 

гр.Айтос, Посетителски център, 
находящ се в Етнографски 
комплекс „Генгер“ 

05.07.2023 г. 9:00 часа

3 Провеждане на обучение на местни лидери и 
заинтересовани страни (Обучение 1) 

с. Тополица, Младежки дом към 
Кметство с.Тополица

06.07.2023 г. 9:00 часа

с. Мъглен, Народно читалище 
„Пробуда-1929 г.“

06.07.2023 г. 9:00 часа

РАЗЧИТАМЕ НА ВАШЕТО АКТИВНО УЧАСТИЕ!

ЗА ДОПЪЛНИТЕЛНА  ИНФОРМАЦИЯ: Офис на СНЦ „МИГ-Айтос“, град Айтос, ул.”Васил Левски” № 2, e-mail: 
mig_aytos@abv.bg, електронен адрес: www.mig-aytos.com, телефони: 0882461304; 0885066293 

Настоящата публикация е осъществена с финансовата помощ на Европейски земеделски фонд за развитие 
на селските райони във връзка с Административен договор № BG06RDNP001-19.610-0090-C01/РД 50-121 от 

05.04.2023 г. за предоставяне на безвъзмездна финансова помощ по процедура № BG06RDNP001-19.610 за подбор 
на проекти за подготвителни дейности по подмярка 19.1 „Помощ за подготвителни дейности“ от мярка 19 

„Водено от общностите местно развитие“ от Програма за развитие на селските райони 2014-2020 г.
п.к. 8500 град Айтос, община Айтос, област Бургас, ул.”Васил Левски” № 2
www.mig-aytos.com; моб.тел. +359 886 881 212 ; e-mail: mig_aytos@abv.bg

ЕВРОПЕЙСКИЯТ ЗЕМЕДЕЛСКИ ФОНД ЗА РАЗВИТИЕ НА СЕЛСКИТЕ РАЙОНИ 
ЕВРОПА ИНВЕСТИРА В СЕЛСКИТЕ РАЙОНИ

СНЦ „МЕСТНА ИНИЦИАТИВНА ГРУПА – АЙТОС”

Четиридесет и шестото заседание на 
Общински съвет Айтос се провежда  

на 30.06.2023 г. от 9:30 ч.  
в заседателната зала на Община Айтос

ДНЕВЕН РЕД:
1. Докладна записка с вх.№ ОбС-184/19.06.2023 

г. от Красимир Енчев – председател на Общински 
съвет Айтос, относно предложение на Областно 
пътно управление - Бургас за безвъзмездно 
прехвърляне в полза на Община Айтос на ж.п. 
надлез път І-6 „Гр.ОПУ Ямбол-Карнобат-Бургас“, 
при км 469+464.

2. Докладна записка с вх.№ ОбС-181/14.06.2023 
г. от Васил Едрев – кмет на Община Айтос, относ-
но постъпил въпрос от оценителна комисия във 
връзка с кандидатстване на Община Айтос с 
проектно предложение с регистрационен номер 
BG-RRP-1.009-0005 и наименование „Изгражда-
не и осигуряване на ефективно функциониране 
на младежки център в Община Айтос” по проце-
дура чрез подбор на предложения за изпълнение 
на инвестиции с рег. № BG-RRP-1.009 „А2 изграж-
дане на младежки центрове (в градове, които не 
са областни)“, финансирана по стълб 1 „Инова-
тивна България“, Компонент 1 „Образование и 
умения“ от Националния план за възстановяване 
и устойчивост. 

3. Докладна записка с вх.№ ОбС-193/20.06.2023 
г. от Васил Едрев – кмет на Община Айтос, относ-
но пряко възлагане на обществен превоз на 
пътници на „Айтос –Автотранспорт“ ЕООД гр.
Айтос  по утвърдени транспортни схеми на общи-
на Айтос.

4. Докладна записка с вх.№ ОбС-186/19.06.2023 
г. от Васил Едрев – кмет на Община Айтос, относ-
но приемане на годишен план за развитие на 
социалните услуги  за 2024 г. на община Айтос.

5. Докладна записка с вх.№ ОбС-183/19.06.2023 
г. от Васил Едрев – кмет на Община Айтос, относ-
но приемане на „Краткосрочна програма за на-
сърчаване използването на енергия от възобно-
вяеми източници и биогорива в община Айтос  
2023 – 2026 г.”

6. Докладна записка с вх.№ ОбС-190/19.06.2023 
г. от Васил Едрев – кмет на Община Айтос, относ-
но отдаване под наем на недвижим имот – частна 
общинска собственост, представляващ идеална 
част с площ 1878 кв.м от УПИ ІІІ в кв.255 по 

плана на гр. Айтос, находяща се югоизточно от 
ПИ 3217 и източно от ПИ 3218.

7. Докладна записка с вх.№ ОбС-187/19.06.2023 
г. от Мариана Димова – зам.кмет на Община 
Айтос, относно прекратяване на съсобственост 
между Община  Айтос и физическо лице в УПИ 
V-4322, кв.72“А“ по плана на гр. Айтос, с адрес 
гр. Айтос, ул.“Харманлийска“ №7.

8. Докладна записка с вх.№ ОбС-188/19.06.2023 
г. от Васил Едрев – кмет на Община Айтос, относ-
но прекратяване на съсобственост между Общи-
на  Айтос и физическо лице в УПИ VІ-1817, кв.101 
по плана на гр. Айтос, с адрес: гр.Айтос, ул.“Москва“ 
№9.

9. Докладна записка с вх.№ ОбС-191/19.06.2023 
г. от Васил Едрев – кмет на Община Айтос, относ-
но прекратяване на съсобственост между Общи-
на  Айтос и физически лица в ПИ № 99, кв.5 по 
плана на с. Тополица, община Айтос.

10. Докладна записка с вх.№ ОбС-189/19.06.2023 
г. от Васил Едрев – кмет на Община Айтос, относ-
но продажба на недвижим имот – частна общин-
ска собственост, представляващ УПИ V-общ. в 
кв.11 по плана на с. Лясково, чрез провеждане 
на публичeн търг с явно наддаване.

11. Докладна записка с вх.№ ОбС-192/19.06.2023 
г. от Васил Едрев – кмет на Община Айтос, относ-
но продажба на недвижими имоти – частна об-
щинска собственост, представляващи: УПИ XІV-общ. 
и УПИ XV-общ. в кв.31 по плана на с.Черноград, 
чрез провеждане на публичeн търг с явно надда-
ване.

12. Докладна записка с вх.№ ОбС-185/19.06.2023 
г. от Васил Едрев – кмет на Община Айтос, относ-
но продажба на поземлен имот с идентификатор 
36381.13.97, по КККР на с.Караново, община 
Айтос, с площ 4000 кв.м, с начин на трайно 
ползване „друг вид поземлен имот без определе-
но стопанско предназначение”, чрез провеждане 
на публичен търг с явно наддаване.

13. Докладна записка с вх.№ ОбС-182/19.06.2023 
г. от Васил Едрев – кмет на Община Айтос, относ-
но даване на разрешение за изработване на 
проект за ПУП-ПРЗ (подробен устройствен план 
- план за регулация и застрояване) за поземлен 
имот с идентификатор 00151.145.4, м. „Могила-
та”, землище на гр. Айтос с НТП „Лозе”.

14. Питания.

На 24 юни 2023 г. 

на почетен кара-

ул пред памет-

ника на Апостола в гр. 

София застанаха тре-

токласниците от клуб 

„Млади възрожденци“ 

при СУ „Никола Й. Ва-

пцаров“ в гр. Айтос с 

ръководител Таня Пет-

кова.

Участието в почетния 

караул е престижна на-

града за най-активните 

клубове. „Млади възро-

жденци“ – Айтос е сред 

тези, които през изми-

налите месеци са прове-

ли много родолюбиви и 

обществено значими 

дейности, получили ви-

соката оценка от Общо-

български комитет 

„Васил Левски“ – София.

ОБЩИНСКИ СЪВЕТ
АЙТОС



КРАСИМИРА СОТИРОВА

За втора година иновативно ОУ 
„Св. св. Кирил и Методий“, с. 
Карагеоргиево беше домакин по 

НП „Иновации в действие“. По про-
грамата, учениците от 5, 6 и 7 клас в 
часовете по Компютърно моделира-
не и Информационни технологии 
изучават „Графичен дизайн и мулти-
медия“. 

Тази година гости на учебното 
заведение по НП „Иновации в дейст-
вие“ бяха учители и ученици от 
училищата „Д-р Петър Берон“, гр. 
Ямбол и „Панайот Волов“, с. Мадара. 
Пред тях учениците от шести и 
седми клас показаха своите умения 
в сферата на графичния дизайн и 
мултимедията. В два поредни от-
крити урока те представиха въз-
можностите на програмата Canva 
– да създава графики за социални 
медии, презентации, плакати и 
друго визуално съдържание. Чрез 
програмата шестокласниците из-

работиха пред гостите оригинал-
ни покани. Пред гостите те по-
казаха още как създават и своя 
електронен училищен вестник 
„Философчета“. Изработиха и 
видео албум за седмокласниците, 
които завършват ОУ „Св. св. 
Кирил и Методий“ тази година. 

По време на своя открит урок 
седмокласниците пък изработиха 
имиджов видео клип за училищния 
отбор по спортна акробатика. 
Урокът продължи с IT QUIZ чрез 
гейм-базираната платформа за 
обучение Kahoot. Гостите от 
Ямбол и Мадара се убедиха, че Kahoot 
прави ученето много по-вълнува-
що – подходяща е за игра в час и 
подпомага уроците за преговор или 
обобщение. Играта се излъчва с 
помощта на проектор на екрана, 
а участниците се състезават с 
помощта на смарттелефони, 
таблети или компютри. На съби-
тието присъства експертът от 
РУО Бургас Веселка Тодорова.

ОУ „Св. св. Кирил и Методий”, Карагеоргиево  
домакинства среща по НП „Иновации в действие”
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Ученици представиха възможностите на програма Canva и 
платформата Kahoot пред гости от Ямбол и Мадара

Не, СУ „Никола Вапцаров“ 
не е музикално училище, но 
може да сравнява музикални 
таланти с всяко музикално 
школо. И да се конкурира – със 
своята Годишна музикална 
продукция под наслов „Музи-
ката ни сплотява“. Продукци-
ята се състоя в края на учеб-
ната година, училищните 
музикални групи и талантливи 
ученици показаха своите по-
стижения в музиката през 2023 
година.

Програмата откри Вокална 
формация „Еразъм“ с химна на 
училището „Вапцаровци“ и 
„Рипни, Калинке“. Ръководител 
на вокалната формация е Здрав-
ко Димов. Ажда Юсеин в Vа клас 
изпълни на пиано „Френска песен“, 
„Момиче“ и „Воленка“, а Вокал-
на група „Усмивка“ с ръководи-
тел Валя Иванова изпяха химна 
на Айтос и шопската песен „Що 
ми домилело, мамо“.

Училището има и китаристи 
– Йосиф Проданов в IVа клас 
изсвири три произведения – най-
атрактивно и възнаградено с 
дълги аплодисменти беше из-
пълнението на песента „Ден 
след ден“ на Васко Кръпката. 
След Йосиф, Моника Маринче-
ва от IIб клас изпълни пиесата 
за пиано „Висла“ и украинска 
народна песен.

Вокална формация „Еразъм“ 
продължи програмата с кра-

ищенската народна песен „Сед-
нало е Джоре“ и песента „Леген-
да за Аспаруховата конница“ по 
текст на бесарабския българин 
Иван Минковски и по музика на 
Борислав Лазаров от град Плевен. 
Оказа се, че това е първото 
изпълнение на текста с тази 
музика. Корепетира им Мария 
Филипова.

Теа Иванова в Vа клас изпъл-
ни на пианото „Рондо“, темата 
от филма „1492“ от компози-
тора Вангелис и темата от 
филма „Междузвездни войни: 

Завръщането на Джедаите“ от 
Джон Уилямс.

Най-новата музикална група 
на училището – триото Али 
Али – VIIIг, Мерт Мехмед – Хб 
и Рамадан Мехмед – VIб разтър-
сиха залата с рок изпълненията 
на Nothing else matters и The bid 
you farewell. За финал, развесе-
лиха публиката с рок вариант 
на музикалната тема от ани-
мацията SpongeBob.

Вокална група „Усмивка“ 
изпя съвременна версия на „Чи-
човите конье“ и внесе лятно, 

ваканционно настроение с пе-
сента „Ваканция, ура!“. Програ-
мата завърши с изпълненията 
на учениците в IVа клас „А на 
мен ми се играе“ и „Само лято“.

Музикалният празник беше 
подкрепен от директора на 
училището Ирина Вътева, а в 
публиката бяха учители, уче-
ници и родители.

СУ „Никола Вапцаров“ бла-
годари на семейството на 
Ажда Хюсеин, предоставило 
електронното пиано за съби-
тието.

СУ „Никола Вапцаров“ с Годишна 
музикална продукция

СНИМКИ: МЕХМЕД МЕХМЕД, КЛУБ „МЛАДИ ФОТОГРАФИ“

Глория Парушева от 11 Б 
клас на СУ „Христо Ботев“, 
Айтос е сред наградените 
млади творци в междуна-
родния ученически литера-
турен конкурс „Който 
спаси един човешки живот, 
спасява цяла вселена“, орга-
низиран от Център за ев-
рейско-българско сътрудни-
чество „Алеф“. 

На 20.06.2023 г. в Конгрес-
ния център на Морска гара 
Бургас се проведе официал-
ната церемония по награж-
даването на участниците, 
които тази година са 170 от 
9 държави. 

Глория Парушева участ-
ва със свой разказ, посветен 
на спасяването на български-
те евреи по време на Втора-

та световна война и памет-
та за невинните жертви на 
Холокоста. Тя получи поо-
щрителна града, осигурена 
от Министерството на 
културата, под чийто пат-
ронаж се провежда десетото 
издание на литературното 
състезание. Наградата беше 
връчена от народния пред-
ставител Деница Сачева.

На събитието присъст-
ваха вицепрезидентът 
Илияна Йотова, областни-
ят управител проф. д-р 
Мария Нейкова, кметът на 
община Бургас Димитър 
Николов, генералният ди-
ректор на Българското на-
ционално радио Милен Митев, 
писателите Недялко Йор-
данов и Георги Бърдаров.

Глория Парушева с награда от 
международния конкурс на „Алеф“

Планирани прекъсвания на захранването  
с електрическа енергия

Заради подмяна на старите улични лампи с LED осветителни тела са планирани прекъсвания на 
захранването с електрическа енергия. 

КЕЦ Х-37 КАРНОБАТ СЪОБЩАВА, ЧЕ ЩЕ СЕ ИЗВЪРШИ РЕМОНТ НА МРЕЖА С НИСКО НАПРЕЖЕНИЕ 
НА АДРЕСИТЕ В ГР. АЙТОС - УЛ. „НИКОЛАЙ ЛЪСКОВ“ №2 ДО №12 И УЛ. „РАДИ БОРУКОВ“ №1 ДО №13.

Срок на изключването от 09:30 до 16:30
Дати на изключването - 10.7.2023 до 11.7.2023

„Водоснабдяване и Канализация“ ЕАД Бургас – Район Айтос
НА ВНИМАНИЕТО НА АБОНАТИТЕ В ГР.АЙТОС!

Уважаеми абонати, във връзка с изграждане на нови и реконструкция на стари водопроводи, както 
и поради подмяна на улични настилки и тротоари, Ви уведомяваме за следното: Възможни са непред-
видени спирания за отстраняване на аварии в следствие на гореописаното. Същите се отстраняват във 
възможно най-кратък срок. Плануваните спирания за подвързване на нови водопроводи ще бъдат 
предварително обявявани. Към момента се работи по ул. „Ради Боруков“, ул.“Чудни скали“, ул.“Ген. 
Столетов“, ул.“Граф Игнатиев“, ул.“Княз Александър Дондуков“, ул.“Бяло Море“, ул.“Черно Море“. 

ПРЕДВАРИТЕЛНО СЕ ИЗВИНЯВАМЕ НА ВСИЧКИ АБОНАТИ ЗА ПРИЧИНЕНИТЕ НЕУДОБСТВА.
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по общински проект „Обзавеждане и оборудване  
за читалищата на територията на община Айтос“

Обзавеждат със съвременни технически  
средства читалищата в община Айтос

На 21.02.2023 г. кметът 
на община Айтос Васил 
Едрев подписа договор № 
BG06RDNP001-19.226-0004-С01 
с Държавен фонд „Земеделие“ 
и МИГ – Айтос за отпус-
кане на безвъзмездна фи-
нансова помощ за изпълне-
ние на одобрения проект 
„Обзавеждане и оборудване 
за читалищата на тери-
торията на община Айтос“. 

Помощта се предоставя 
по процедура чрез подбор 
на проектни предложения 
BG06RDNP001-19.226 МИГ 
– Айтос, мярка 7.2. „Инвес-
тиции в създаването, по-
добряването или разширя-
ването на всички видове 
малка по мащаби инфра-
структура” по Страте-

гията за Водено от общ-
ностите местно развитие 
на СНЦ „МИГ-Айтос” от 
Програмата за развитие 
на селските райони за пе-
риода 2014 – 2020 г. 

Размерът на одобрената 
субсидия е 49 800 лв. Основ-
ната цел на проекта е на-
сочена към осигуряване на 
съвременни технически 
средства за читалищата 
на територията на общи-
на Айтос, които да подпо-
могнат развитието на 
културно-развлекателни-

те дейности в населените 
места. 

Съгласно разработена 
техническа спецификация 
ще бъдат закупени и до-
ставени обзавеждане и 
оборудване за 10-те чита-
лища на територията на 
община Айтос – НЧ „Васил 
Левски 1869”, гр. Айтос; НЧ 
„Пробуда 1929”, с. Мъглен; 
НЧ „Петър Житаров 1928”, 
с. Караново; НЧ „Изгрев 
1927”, с. Тополица; НЧ 
„Светлина 1932”, с. Черно-
град; НЧ „Иван Кожухаров 

1928”, с. Карагеоргиево; НЧ 
„Наука 1927”, с. Чукарка; 
НЧ „Кирил и Методий 1929”, 
с. Пещерско; НЧ „Христо 
Ботев 1928”, с. Съдиево; НЧ 
„Пробуда 1925”, с. Пирне. 

Проектът е финансиран 
от Програма за развитие 
на селските райони, съфи-
нансирана от Европейския 
съюз чрез Европейския зе-
меделски фонд за развитие 
на селските райони. В ход 
е процедурата за избор на 
изпълнител.

ЕВРОПЕЙСКИЯТ ЗЕМЕДЕЛСКИ ФОНД ЗА РАЗВИТИЕ НА СЕЛСКИТЕ РАЙОНИ 
ЕВРОПА ИНВЕСТИРА В СЕЛСКИТЕ РАЙОНИ

С финансиране по проект Община Айтос преобрази сградата 
на 94-годишното читалище в с. Мъглен, изцяло обновена е и 
сградата на читалището на съседното с. Пещерско

Обзавеждането и оборудването по проекта е своеобразен 
подарък за 95-ата годишнина на НЧ „Петър Житаров 1928”,  
с. Караново

Ремонтираха и пътя до 
„Дивата пчела“ 

В южната част на ку-
рортната местност 
„Къркатлъка“ край село 
Тополица се усеща дина-
миката на промените. 
Макар че все още се рено-
вира, ясно е, че най-айтоска-
та хижа „Здравец“ ще бъде 
изцяло преобразена. 

Новият наемател на 

хижата, която е собстве-
ност на ТД „Чудни скали“ 
– Айтос, е предприел се-
риозна реконструкция на 
сградата. Тече основен 
ремонт, поръчано е ново 
обзавеждане. „Ще бъде в 
изцяло нов вид, няма да я 
познаете“, лаконично 
коментира инвеститорът, 
който тотално обновя-
ва отвън и отвътре хи-
жата, любима на поколе-

ния айтозлии. 
Изграждат се доста-

тъчно на брой двойни и 
тройни стаи, всяка с нов 
санитарен възел. Освен с 
подготовката на новата 
леглова база, един нов етаж 
и категорично различния 
интериор, наемателят се 
е заел и с реконструкция-
та на пътя до чисто но-
вото заведение „Дивата 
пчела“ То изникна тази 
година и е на не повече от 
километър от „Здравец“. 
Ако обаче, туристите 
решат да си останат в 
хижата, там вече ще им 
предлагат кетъринг – екс-
тра, която не се е случва-
ла от появата на хижите 
в „Къркатлъка“.

Със сериозните начи-
нания инвеститорът ще 
промени спомените на 
айтозлии за това магично 
място. И е сигурно е, че 
ще оценят по нов начин 
богатството, което имат. 
В хижа „Здравец“ ще Ви 
очакват! Скоро ще е! 

СКОРО! Изцяло обновената  
Хижа „Здравец“ отваря врати

Деветокласници 
пресъздават произведения 

на изобразителното 
изкуство чрез 

фотографията

На 22 и 23 юни 2023 го-
дина деветокласниците на 
СУ „Никола Й. Вапцаров“ 
откриха четири свои из-
ложби. Учениците в IXБ 
клас – професионална пара-
лелка със специалност 
„Компютърна графика“ – 
откриха изложбата „ПА-
СТИШ“, на 22 юни във 
фоайето на третия етаж 
на училището. „Творческа-
та им задача беше да пре-
създадат произведение на 
изобразителното изкуство 
чрез фотографията“ ко-
ментира учителят им по 
предмета фотография е 
Мария Филипова. 

Отново на 22 юни, и 
отново IXБ клас откриха 
във фоайето на втория 
етаж изложбата „Сти-
лизация“. Техният учител 
по графичен дизайн Жа-

смина Проданова им 
възложила задачата да 
стилизират пейзаж или 
натюрморт. „Невероятен 
творчески заряд излъчват 
произведенията на уче-
ниците“, не скри радост-
та си зам.-директорът 
на СУ „Никола Вапцаров“ 
Здравко Димов.

На следващия ден трите 
девети класа на училището 
с учител по математика 
Жасмина Проданова под-
редиха още две изложби – 
„Изкуство в триъгълници“ 
и „Параболите около нас“. 

Експозициите са резултат 
от творчески проекти, 
свързани с изучавания ма-
териал и оригиналните, 
завладяващи хрумвания на 
учениците.

Директорът на учили-
щето Ирина Вътева уважи 
откриването и на чети-
рите изложби и насърчи 
учениците и техните 
учители да продължават 
да творят и да пълнят 
училището с красота.

И четирите изложби 
можете да разгледате в 
сградата на училището.

Откриха не една, а четири 
изложби наведнъж 
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Вдъхновява ме най-вече 
историческата  
обстановка в България 
преди повече от век

Боян Боев, писател:

-н Боев, в момента вие 
сте ментор в детска 
писателска работилница, 
която е организирана от 
НЧ „Изгрев 1909 г“. Кое бе 
първото нещо, което 
казахте на начинаещите 
в творчеството?

– Първото нещо, което 
казах на децата в писател-
ската работилница беше, 
че по време на нашите 
занимания не трябва да се 
чувстват така, сякаш са 
на училище. Смятам, че 
донякъде чувството, че 
са на училище, би подей-
ствало пагубно за въобра-
жението им. А това, към 
което се стремя да по-
стигна с тези творчески 
срещи, е да им покажа 
колко необятно е тяхно-
то въображение и как 
могат да работят с него, 
за да създават интересни 
истории.

– Като млад човек как 
смятате – съвременните 
технологии обогатяват 
ли въображението на 
подрастващите, или 
напротив, чрез тях то 
обеднява?

– Смятам, че зависи от 
това за какво се използват 
съвременните технологии. 
Ако е само за гледане на 
безсмислени клипчета в 
TikTok и подражание на 
влогъри, това не мисля, че 
работи в полза на въобра-
жението. Но ако се използ-
ват за търсене на различ-
на интересна информация, 
за виртуални пътувания 
до далечни места, за  гле-
дане на филми и т.н., 
това определено може да 
побутне детското въоб-
ражение да полети в света 
на фантазиите. Та дори 
и видео игрите – те са 
толкова добре оформени 
графично, че лесно можеш 
да потънеш в света им и 
да се почувстваш така, 
сякаш наистина си там. 
А това често пъти дава 
възможност за разпалване 
на творческия заряд, не-
зависимо дали става дума 
за писане, рисуване или 
друг вид изкуство.

– Имате публикуван 
материал в учебника по 
литература за 6 клас през 
2017 година – трябва ли 
все повече класическите 
текстове да отстъпват 
място на съвременни 
такива, за да бъдат в крак 
с поколението, което ги 
изучава?

– Текстът ми, който 
беше избран от издател-
ство „Просвета“ за учеб-
ника по литература, не е 
художествен, но им харе-
са начина, по който бе 
написан – на достъпен за 
децата език. Иначе смятам, 
че може да се достигне до 
една симбиоза между кла-
сиката и съвременните 
произведения. Това ще 
дава глътка въздух на 
учениците и няма да им 
се струва толкова труден 
изучаваният материал. 
Но определено трябва да 
бъдат запознати с авто-
рите, които са еталон в 
българската художестве-
на литература.

– През годините експе-
риментирате с различни 
жанрове – в кой от тях 
намирате най-точно 
себе си?

– Към този момент 
това са разказите и ро-
маните, които пиша в 
жанра на историческата 
фикция. Вдъхновява ме 
най-вече историческата 
обстановка в България 
преди повече от век – сел-
ският бит и култура, 
градовете по време на 
епохата на Възраждането. 
Но съдбите, мечтите и 
копнежите на героите ми 
са такива, че много лесно 
съвременните читатели 
биха се оприличили с тях. 
Някъде там съм сякаш и 
аз...

– Кои са любимите Ви 
автори?

– На първо място ще 
посоча нашите класици, 
които са и моите най-
големи учители в писане-
то – Йордан Йовков, Елин 
Пелин, Георги Караславов, 
Иван Вазов, Емилиян 
Станев и др. Обичам да 
чета и световни класици 
– Лев Толстой, Виктор 
Юго, Габриел Гарсия Мар-
кес, Джейн Остин и др. А 
от съвременните автори 
са ми любими Халед Хо-
сейни, Нарине Абгарян, 
Елиф Шафак и др.

– Изкушена съм да ви 
помоля за коментар на 
незадоволителните 
резултати от матури-
те по български език и 
литература. Последни-
те години те вървят все 
по-надолу… Къде е греш-
ката, според вас – в 
системата или в поко-
лението?

– Вероятно е комплек-
сен резултат от остаря-
лата вече образователна 
система, от модерното 
поколение и онлайн обу-
чението през последните 
години. Но и много от 
учениците не приемат на 
сериозно обучението като 
цяло, не осъзнават колко 
е важно то за целия им 
живот напред. Сякаш са 
все по-малко онези, които 
вярват в поговорката 
„Който учи, ще сполучи“.

– Бургас или Ямбол – 
къде се чувствате на 
мястото си и защо?

– Обичам Ямбол и 
всички най-мили мои 
спомени, които често 
пренасям по някакъв начин 
в произведенията си, са 
свързани с родното ми 
място. Но вече почти 
десет години живея в 
Бургас и сякаш открих 
мястото си тук. Бързо 
заобичах този град и 
неговите хора. А морето 
– то е най-голямата ми 
любов!

– Икономическото 
образование, което има-
те, помага ли ви по ня-
какъв начин в творчест-
вото?

– Не мисля... По-скоро 
икономическите науки 
като цяло ми помогнаха 
да осъзная, че не са за мен. 
Да, справях се много добре 
с материала, но просто 
защото трябваше, зара-
ди оценките ми. Моята 
страст винаги е била в 
друга посока и съм щаст-
лив, че тръгнах именно 
към нея.

 Боян Боев е роден на 21 март 1993 година в град 
Ямбол. 
 Завършил е икономическо образование. 
 Към този момент живее и твори в град Бургас. 
 Пише от ученическите си години, като първият му 
публикуван разказ се казва „Тъмна вечер“ и е част от 
литературния алманах „Изгреви над Тунджа“ (2009 г.).
 През годините участва в различни литературни 
конкурси, публикува произведения в сборници, 
интернет сайтове и в личния си блог –  
www.boyanboev.blogspot.com 
 През 2017 година негов материал е публикуван в 
учебник по литература за 6 клас на издателство 
„Просвета“ – одобрен от МОН за учебната 2017/2018 
година.
 Романите му „Сайбиевата невеста“ и „Последна 
молитва“ се радват на голям успех.

„
Съдбите, 
мечтите и 
копнежите на 
героите ми 
са такива, че 
много лесно 
съвременните 
читатели биха 
се оприличили  
с тях
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КИРО ПРОДАНОВ

Нямах намерение да спо-
делям впечатления от 
петдневния си престой в 
островната държава. Там, 
където често срещаме ра-
ботещи българи и на всеки 
правят впечатление пре-
красно изградената енер-
гийна и пътна инфраструк-
тура – магистрали, шосета 
и зигзагообразни черни пъ-
тища по всеки втори от 
застроените хълмове-чу-
кари. Оголени каменисти 
възвишения с рядка расти-
телност, но чудесно вире-
ещи разноцветни олеандри 

по всички пътища и в ця-
лата междуселищна ланд-
шафтна архитектура на 
острова. Като изключим 
планините Тродос (1952 
м.н.в.) и Кирения (1024 м), 
значително по-високи от 
нашата Странджа, разли-
чията са доста много и 
несъпоставими. Единстве-
но в крайморската близо 
100-километрова ивица на 
трите странджански об-
щини Созопол, Приморско 
и Царево има нещо общо – 
красиви плажове с много 
по-краткотраен туристи-
чески сезон, но и с далеч 
по-богата и красива расти-

телност. И докато няма 
как да променим природни-
те дадености, то най-ефи-
касното им ползване и 
развитие на потенциални-
те ресурси изцяло са в ръ-
цете на хората от мест-
ните общности и на 
регионалните власти. За-
това реших да споделя с 
какво може да ни бъде от 
полза опитът на местните 
хора от двете национални 
общности в Кипър. 

Кипърската държава е 
прекрасен пример за това 
как само един тради-
ционен местен продукт 
–  сиренето Халуми 
(Haloumi), води до разви-
тието на икономически 
отрасли в земеделието и 
промишлеността, отва-
ряйки широкия европейски 
пазар за него с годишен 
износ около 250 тона. Това 
става след една рекордно 
дълга процедура от 2014 г. 
пред ЕК, където млечният 
деликатес получава евро-
пейска регистрация като 
продукт със „Защитено 
наименование за произход“ 
(ЗНП). Нима в толкова 
многото различия между 
остров Кипър и пълния с 
контрасти югоизточен 
регион Странджа не можем 
да намерим общото към 
една уникална възможност 
да последваме опита и 
усилията на кипърци? Това 
е напълно реално и знаете 
ли защо? – Защото тук 
също имаме хранителни 
деликатеси с традиционно-
специфичен характер, 
чието наименование и 
специфика изцяло покриват 

критериите на европейския 
Регламент №1151/2012 и 
Наредба 5/13.08.219 г. на 
МЗм на РБ за храни с тра-
диционно-специфичен ха-
рактер.

България вече има про-
дукт със ЗНП и това е 
Странджанският манов 
мед. В процедура на одо-

брение в ЕК е и Стран-
джанският билков чай. 
Следващият продукт, 
абсолютно отговарящ на 
критериите да получи 
ЗНП, това е широко из-
вестното „Странджанско 
дядо“. А защо не и по-мал-
ко известният „Етърник“? 
– това са продукти със 
запазени традиционна 
технология и съставки, 
както и с уникални орга-
нолептични характерис-
тики, високо качество и 
хранителна стойност. Те 
все още се радват на по-
пулярност сред местните 
хора, а и в цялата страна. 
Но не е нормално „стран-

джанско дядо“ да се 
произвежда и 

предлага на 
пазара от 

други ре-
гиони – 

дори и при 
спазване  на 

определени рецеп-
ти, вкусът и качест-

вата са различни. 
Затова призовавам мест-

ните власти и бизнеса в 
петте странджански об-
щини Малко Търново, Сре-
дец, Созопол, Приморско и 
Царево заедно да обсъдят 
възможностите за създа-
ване на сдружения от 
всички потенциални про-
изводители на суровините 
и крайните продукти на 
тези местни деликатеси. 
Да стимулират предпри-
емачеството и партньор-
ството между бизнеса за 
разгръщане на сериозна 
разяснителна кампания и 
конкретни практически 
действия.

Това ще насърчи разви-
тието на местната ин-
дустрия, а Защитеното 

наименование за произход 
ще спре производството 
на имитиращи продукти 
в други части на страната. 
Дори и в технологично 
напреднали месопреработва-
тели в региона при спазва-
нето на традиционните 
съставки и технология за 
производство, сушене и 
съхранение, продуктът 
може да получи европейски 
патент за качество с пра-
во да се произвежда един-
ствено в региона.

Надявам се тази огромна 
потенциална възможност 
добре да се осъзнава от 
всички милеещи за своя 
край, както и от сегашни 
и бъдещи управници, ако 
държат да оставят добър 
спомен за себе си. Остров 
Кипър е само един от мал-
кото примери, който ни 
дава урок по рационално 
използване на местните 
традиции, оползотворя-
ване на природни ресурси 
и насърчаване на човешкия 
фактор към смислени дей-
ности за икономически 
просперитет.
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След Кипър до Странджа – от различното 
и общото до една уникална възможност

З А П О В Е Д
№ РД-09-398/26.06.2023г.

гр. Камено

На основание чл. 44, ал.1, т. 1, т. 7 и ал. 2, от ЗМС-
МА, чл.14, ал.7 и ал.8, във връзка с ал.2 от Закона за 
общинската собственост, чл.305 от Закона за преду-
чилищното и училищното образование, чл. 70, чл. 76 
и сл. от НРПУРОИ, и в изпълнение на решение на Об-
щински съвет Камено по т. 16 от Протокол № 42 от 
25.05.2023г.

З А П О В Я Д В А М :

I. Да се проведе публичен търг с тайно наддаване 
за отдаване под наем на недвижим имот – Бивша 
Детска градина, находяща се в УПИ I (едно римско), 
кв. 57 (петдесет и седем), по плана на с. Винарско, 
общ. Камено, обл. Бургас, за срок от 5 (пет) години, 
при начална тръжна цена и стъпка на наддаване, както 
следва:

- Бивша Детска градина, находяща се в УПИ I 
(едно римско), кв. 57 (петдесет и седем), по плана 
на с. Винарско, общ. Камено, обл. Бургас, цялата 
със застроена площ 430.00 (четиристотин и триде-
сет) кв.м. 

Начална тръжна цена – 64.50 (шестдесет и чети-
ри лева и петдесет стотинки) лева, месечен наем, 
без ДДС.

Стъпка на наддаване – 6.45 (шест лева и четири-
десет и пет стотинки) лева.

Депозитът за участие в търга е в размер на 6.45 
(шест лева и четиридесет и пет стотинки) лева.

II. Търгът за отдаване под наем недвижим имот 
– Бивша Детска градина, находяща се в УПИ I (едно 
римско), кв. 57 (петдесет и седем), по плана на с. 
Винарско, общ. Камено, обл. Бургас, ще се проведе 
в гр. Камено в сградата на общинска администрация 

Камено на 18.07.2023 г. от 14:00 часа. 
III. Условия за участие: Имотът да се ползва един-

ствено и само за социални, хуманитарни и благотво-
рителни дейности, като в търга право да участват имат 
юридически лица с нестопанска цел и осъществяващи 
дейности в обществена полза.

IV. Място и срок за получаване на тръжна доку-
ментация за участие в търга: Тръжната документация 
за участие в търга се получава в сградата на Община 
Камено, гр. Камено, ул. “Освобождение” № 101 в 
Центъра за услуги и информация на гражданите, всеки 
работен ден от 8:30 до 16:00 часа до 17.07.2023 г. 

Цената на комплекта тръжна документация е 12.00 
лв. с включен ДДС, платими в брой на касата на 
Общината.

V. Условия за плащане на цената и депозита: 
плащанията се извършват в български левове по 
банкова сметка на Община Камено – „ЮРОБАНК 
БЪЛГАРИЯ” АД, IBAN: BG 40 BPBI 7937 33 KA225801, 
ВIC: BPBIBGSF, или на касата в ЦУИГ на Община Ка-
мено. 

VI. Информация за имота, обект на търга, е изложе-
на в общината и на интернет страницата на Община 
Камено www.kameno.bg 

VII. Оглед на имота може да се извършва всеки 
работен ден до 17.07.2023г. от 09:00 до 16:00 часа, с 
представител на Общината, след представяне на пла-
тежен документ за закупена тръжна документация и 
предварителна заявка.

VIII. УТВЪРЖДАВАМ следната тръжна документация: 
Заявление за участие – образец; 
Декларация, че участникът не е лишен от право да 

упражнява търговска дейност;
Декларация, че участникът не е обявен в несъстоя-

телност; 
Декларация, че участникът е запознат с регламента 

за участие в търга; 
Декларация за оглед на имота; 
Декларация – съгласие за ползване на лични данни; 
Регламент за участие; 
Проект на договор за наем; 
Решение на общински съвет; 
Препис от настоящата заповед;
Наддавателно предложение – образец;
IX. Кандидатите следва да представят в запечатан, 

непрозрачен плик, върху който се посочват наимено-
ванието на юридическите лица с нестопанска цел и 
осъществяващи дейности в обществена полза, Единния 
идентификационен код (ЕИК), както и обекта, за който 
кандидатстват. Документите се подават до 16:00 часа 
на 17.07.2023 год. в Община Камено, като в запеча-
тания плик се слагат следните задължителни докумен-
ти за участие: 

Заявление за участие;
Документ за заплатен депозит за участие; 
Документи, установяващи самоличността на участ-

ника. Документи удостоверяващи кандидатите като 
юридическите лица с нестопанска цел и осъществява-

щи дейности в обществена полза, допустимо е пред-
ставяне на извадка от електронната страница на Тър-
говския регистър на Агенция по вписванията. 

Декларация – 5 броя по образец; 
Документ за закупена тръжна документация; 
Наддавателно предложение (цена), което се поста-

вя в отделен, запечатан, непрозрачен плик, подписан 
и надписан от кандидата с посочване на имената му, 
както и обекта, за който кандидатства. (Наддавател-
ното предложение представлява посочване на броя 
на стъпките, с които кандидатът предлага същата 
да бъде увеличена, както и посочване цифром и 
словом на конкретно предложената цена). За валид-
но се приема наддавателно предложение, с което е 
направена поне една стъпка, над началната цена. 
Всяко предложение, представено в незапечатан плик 
или което не съдържа изискуемите данни е недействи-
телно. 

Пълномощно с нотариална заверка на подписа, 
когато се участва чрез пълномощник. Копие от лична-
та карта на пълномощника.

X. При неявяване на кандидати, следващ търг ще 
се проведе на 25.07.2023г. от 14:00 часа. Закупува-
не на документи, внасяне на депозит и подаване на 
заявления за участие в повторния търг се извършва 
до 16:00 часа на 24.07.2023 г.

Настоящата Заповед да се публикува в местен 
ежедневник, на страницата на Общината в интернет и 
да се обяви на видно място в общинската администра-
ция в 3-дневен срок от нейното издаване.

/п/
ЖЕЛЬО ВАРДУНСКИ 
Кмет на Община Камено 

Заповедта е обявена на таблото за обяви на 
27.06.2023 г.

„
В района на 
Странджа също 
имаме хранител-
ни деликатеси 
със специфичен 
вкус

Киро Проданов, 
ръководител на 
сдружение „ДАР-3“ 
за производство и 
оползотворяване 
на Странджански 
билков чай

Халумито е предпочитано от гурманите         ФОТО: ИНТЕРНЕТ

Превърнато е  
в запазена марка  
на Кипър

Странджанският билков чай 
е в процедура по обявяване на 
Защитено наименование  и 
произход

Потенциал. Ще стане ли известно странджанското дядо, колкото кипърското халуми



„Лекият градски случай“ – историята 
за успеха на бургазлиите Lek City Case
ГЕОРГИ РУСИНОВ

Един феномен в бурга-
ската музика от няколко 
години набира сериозна 
скорост. Това са бургаз-
лиите от група Lek City 
Case. Името е заигравка с 
жаргонната бургаска 
думичка „лек“, с която 
по-младите бургазлии се 
поздравяват и обръщат 
помежду си. Или както е 
известно в цялата стра-
на – в Бургас всички са 
леки. Наш репортер раз-
говаря с вокала на групата 
Иван Петков, който 
добави, че „Лек“ може да 
се интерпретира и като 
„лекувам“ – игра на думи, 
която е доста подходяща. 
От създаването на музи-
ката от древните ни 
предци до ден днешен тя 
има за цел да радва, по-
ражда чувства, усмихва, 
разплаква, но най-вече да 
лекува душата на слуша-
щия и на пеещия. 

Началото 

През 2013-а Петков 
основава групата с него-
ви приятели с идеята да 
си правят джемове и да 
се забавляват. По думите 
му „нещата стават се-
риозни“, когато към тях 
се присъединява бараба-
нистът Иван Янков. 

„Той е доста напористо 
момче. Почнахме да правим 
кавъри на алтернативни 
банди от 90-те предимно. 
За известно време това 
беше главното нещо, с 
което се занимавахме – да 
правим кавъри. Имахме 
тогава един басист – Сла-
ви Бойков, който малко 
след втория ни официален 
концерт, за съжаление ни 
напусна и това беше ня-
какъв преломен момент, 
в който след това бяхме 
в дупка от около две го-
дини. С друг наш приятел 
– Иван Герасимов, на бас 
си свирихме заедно, но 
нямахме китаристи“, 
разказа вокалът.

Тогава преди около 4 
години се събират с Борис 
Николов на китара, а 
баса поема Александър 
Георгиев. Записват ня-
колко авторски парчета 
и решават, че е време да 
започнат работа по сту-
дийни записи.

„Четири от парчетата 
са записани с Борис. Това 
са Broken, Doreen, Insane 
и Head Error. Имахме дата 
за записи в София при 
Васко Райков от Odd Crew 
и дойде пандемията. Още 
една греда. Отменихме 
датата, след което на-
срочихме нова. Тогава аз 
три дни преди това реших, 
че трябва да играя бас-
кетбол и да скъсам ахилес. 
Въпреки това помолих да 

ме изпишат по-рано. 
Качихме се в колата, 
пристигнахме в София и 
записахме тези четири 
парчета. Първото от тях 
беше Broken. Усеща се 
иронията – аз с гипс до 
интимните части и за-
писваме Broken (б.а. – счу-
пен, потрошен, разбит). 
С това парче и чуха за 
нас“, продължава той.

По това време пускат 
и клипове на първите три 
песни, когато Борис Ни-
колов напуска. Тогава 
идват китаристите 
Георги Кискинов и Иван 
Енев. Групата от около 
година и половина вече 
има и кийбордист. Това 
е бившият системен 
администратор на „Чер-
номорски фар“ Ангел 
Иванов.

Работа, семейства и 
музика – трудно, но не 

невъзможно

Всеки един от членове-
те на Lek City Case всъщ-
ност има професия, 
която работи. В тази 
ситуация е похвално, че 
успяват да намират вре-
ме и за музиката, която 
не е основната им дейност. 
Всеки има и семейство и 
по думите на Иван Петков 
това означава много ли-
шения за времето, прека-
рано с любимите хора. 

„Това са два дни в сед-
мицата, в които ние ре-
петираме. Отделно всеки 
от нас работи на 8-, 10-, 
12-, 15-часов работен ден, 
според зависи. Така, че 
наистина е трудно. Ко-
гато обаче имаш желание 
да правиш нещо и там е 
любовта ти, намираш и 
начина да го правиш. То-
ва е водещото – любовта 
към музиката. Мисля, че 
нещо трудно ще ни от-
каже да го правим“, кате-
горичен е бургазлията.

Албумът

Дебютният албум на 
групата излезе през про-
летта на 2023-а. Казва се 
Seven (б.а. „Седем) и е 
съставен от 7 песни. 
Парчето „Докога“ го има 
два пъти, в два различни 
варианта. В единия е 

оригиналното изпълнение 
на „Леките“, а във втория 
в колаборация с хип-хоп 
изпълнителя Бобо. Той 
може да бъде чут в абсо-
лютно всички платфор-
ми, а видеата на групата 
могат да се гледат в Ютуб 
канала им. 

На въпроса ще има ли 
бъдещи колаборации с 
други артисти Петков 
отговаря:

„Никой не знае. Само 
Началникът (б.а. сочи 
нагоре)! Като дойде вре-
ме, ще разберем. Не е нещо, 
което може да се планира“.

С излизането на албума 
групата тръгна на нацио-
нално турне. Какви са 
били очакванията им и 
какво са получили като 
резултат, вокалът с ус-
мивка отговаря:

„Да кажем, че надхвър-
ли очакванията ни, тъй 
като не очаквахме нищо 
(б.а. смее се). Което не е 
трудно – да надскочиш 
нищо. Но наистина бяхме 
много топло посрещнати 
в абсолютно всеки град. 
Продавахме и доста мърч 
(б.а. стоки на групата – 
тениски, албуми), което 
означава, че хората наис-
тина харесват това, 
което правим. Това ни 
дава надежда, че това, 
което правим, има смисъл 
и ще вървим в правилната 
посока“.

Друга тема, която 
вълнува много български 
артисти, е присъствието 
на повече българска музи-
ка в ефира. Според Иван 
Петков не само трябва 
да има повече родни из-
пълнения, но и повече 
специализирани радиа от 
стила на „З Рок“, било то 
и за други стилове музи-
ка като електронната. 

„За съжаление много е 
болно, че се случва точно 
обратното. Вие знаете, 
че в Бургас имаше Радио 
1 Рок, което сега е заме-
нено от друго радио. А 
това в другите градове 
не е така. Не знам защо 
решиха нас да ни ампути-
рат. Но това си е поли-
тика на радиото, което 
между впрочем беше 
спряло да излъчва и вся-
каква българска рок музи-
ка в последно време“, 
поясни той. 

Стилът – post-grunge 
sludge with southern 

rock influences

Официално в страни-
цата на групата във 
Фейсбук е посочен стилът 
пост-гръндж с влияния 
от южняшки рок. Вокалът 
на бандата обаче трудно 
би определил стил.

„Просто написахме 
всичко, което някъде в 
някоя песен сме докосна-
ли. В последната ни песен 
„Докога“ имаме и хип-хоп. 
Идеята на бандата е да 
прави това, което ѝ ха-
ресва и това изключва 
всякакво стилово огра-
ничение. Въпреки това 
все пак сме някакъв „ал-
тернативен рок“. За блек 
и детметъл трудно ще 
се случат нещата. Не ми 
се отдават тези вокали 
(б.а. смее се)“, отговаря 
с усмивка Петков.

На първо слушане на 
групата прави впечат-
ление на познатото ухо, 
че пеенето на бургазли-
ята звучи на моменти 
като това на легендарния 
фронтмен на „Пантера“ 
Фил Анселмо. Той обаче 
е категоричен, че става 
въпрос за съвпадение в 
тембровете на двамата. 

„Може би е ясно, чу-
вайки парчетата ни, че 
сме силно повлияни  
от деветдесетарския 
гръндж, но естествено 
има и адски много групи 
съвременни, които харес-
ваме и слушаме. Ако почна 
да ги изброявам, най-ве-
роятно няма да стигнат 
страниците във вестни-
ка. Много са. Аз включи-
телно слушам и много 
други стилове извън 

рока – джаз, електронна 
музика, трип-хоп и какво 
ли още не“, заявява фронт-
менът. 

Трибют към Димо

Групата има записан 
невероятен кавър на ве-
чната класика „Невидимо 
дете“ на P.I.F. Изпълне-
нието отдава нужното 
внимание на авторската 
песен, но бургазлиите 
умело съчетават и впли-
тат своя стил в нея. Със 
сигурност Димо гледа 
някъде отгоре и се усмих-
ва. Каква е историята зад 
този кавър обаче? Според 
Иван всичко е станало 
много импулсивно.

„Прибирахме се точно 
от записите на първите 
четири парчета, които 
записахме и в колата 
чухме новината, че е 
починал, което ни натъ-
жи и си казахме, че тряб-
ва да направим нещо. В 
рамките на 4 – 5 дни го 
организирахме, като ни 
помогна и Мартин Про-
фиров от ПИФ. Той 
всъщност направи запи-
са и микса на песента. Но 
решихме, че не е окей да 
го пускаме веднага след 
кончината на Димо и 
изчакахме 2 – 3 години, за 
да не изглежда, че го пра-
вим с идеята да популя-
ризираме бандата по 
този начин. ПИФ за мен 
като дете също е една от 
любимите ми групи, кои-
то съм слушал, наред с 
всички гръндж групи. Бях 
ученик 9 – 10 клас, когато 
излязоха тези песни. Даже 
и на бала си съм пял „Не-
видимо дете“, разказа 
той.

Изненада за Бургас 

Групата усилено се 
готви за днешния концерт 
за July morning, който ще 
се проведе отново на 
Бургаския плаж. Ексклу-
зивно за „Черноморски 
фар“ фронтменът разкри, 
че са подготвили изнена-
да за феновете – ново 
парче, което ще изсвирят 
в родния град за пръв път 
пред публика.

„Тепърва след това ще 
го записваме, но сега пра-
вим реверанс към родния 
ни град. Публиката ще 
чуе всичките ни хитове, 
плюс още няколко парче-
та кавъри. 40 – 45 минути 
ни е сетът“, заяви той и 
добави, че започват да 
мислят песни за втория 
албум.

Има ли достатъчно 
банди и участия в Бургас? 
Според Иван никога няма 
да са достатъчно и ци-
тира мъдрите думи на 
Мечо Пух – „Колкото 
повече, толкова повече“. 

„Това, което ме радва 
е, че вижда едно течение 
от тийнейджъри, които 
се занимават точно с 
този стил, който ние 
правим и харесваме. Това, 
че децата слушат наша-
та музика е всъщност 
супер нормално. В годи-
ните си от 1-ви до 7-и 
клас аз примерно слушах 
музиката, която слуша-
ше баща ми – „Пърпъл“, 
„Цепелин“, „Пинк Флойд“. 
Предполагам, че и сега се 
дължи на влиянието на 
родителите. Дано да е 
това, но ако не е, пък оз-
начава, че са кривнали в 
правия път“, завърши 
той.

Благодарност. Бандата ще представи изцяло ново парче за феновете на днешния концерт за July Morning
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Lek City Case са: Иван Петков (вокал), Иван Янков (барабани), Ван Енев (водеща китара), Александър 
Георгиев (бас), Георги Кискинов (ритъм китара) и Ангел Иванов (кийборд)          ФОТО: LEKCITYCASE.COM

Иван Петков 
основава 
бандата през 
2013-а, когато 
решават с 
приятели да 
свирят за кеф



„Черноморец“ се стяга за Втора лига срещу 
елитни отбори и съименник от Балчик

Подготовка. Ангел Стойков изведе играчите на първа тренировка пред погледа на легенди
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ГЕОРГИ РУСИНОВ

Станаха ясни съперни-
ците на „Черноморец“ 
(Бургас) в контролните 
срещи, които отборът ще 
изиграе в предсезонната си 
подготовка. „Акулите“ се 
изправят срещу два от 
елитните клубове в стра-
ната, както и срещу съи-
менник от Балчик.

Новият стар треньор 
на клуба Ангел Стойков ще 
изведе в повторен дебют 
тима срещу елитния „Бе-
рое“ (Стара Загора) на 1 
юли. Мачът ще се играе на 
стадиона в Каблешково от 
18:00 часа. 

Следващата проверка на 
„сините“ е срещу съимен-
ниците им от „Черноморец“ 
(Балчик). Предстои да се 
уточнят допълнително 
часът и мястото на про-
веждане на срещата.

В последната контрола 
преди началото на сезона 
бургазлии ще гостуват в 
Пловдив на елитния „Бо-
тев“. Мачът е насрочен за 
8 юли и ще се играе на „Ко-
лежа“, началото е от 18:00 
часа. 

Преди дни Ангел Стой-

ков изведе футболистите 
за първа тренировка. Сред 
тях и нови попълнения от 
елитни клубове.

„Групата, която започ-
на под негово ръководство, 
бе от 28 футболисти. Сред 
тях личаха имената на 
няколко нови играчи – ми-
налите през „Левски“ Тодор 
Чаворски и Пламен Димов, 
бившите футболисти на 
ЦСКА 1948 Димитър То-
доров, Петър Генчев и 
Мариян Димитров, игра-
лият в „Черно море“ Живко 

Петков, както и Димитър 
Жеков. Последният, заедно 
с Генчев и Димитров за 
последно играха в „Созопол“, 
съобщиха от клуба на офи-
циалната Фейсбук стра-
ница.

От клуба обявиха и еки-
па, с който Ангел Стойков 
ще работи. Помощник ще 
му е Марчо Дафчев, Даниел 
Бенчев ще е кондиционен 
треньор, вратарите ще 
тренира Тихомир Тодоров. 

„За мен е голяма чест и 
отговорност. Трябва да 

направим добра организация 
като клуб и отборът да се 
утвърди в професионалния 
футбол. Времето ни при-
тиска, но с много труд, 
работа и дисциплина съм 

убеден, че ще успеем“, ко-
ментира Стойков.

На първата тренировка 
присъстваха няколко зна-
кови фигури на бургаския 
и български футбол. Да 

уважат завръщането на 
„Черноморец“ в професио-
налния футбол бяха дошли 
Златко Янков, Димитър 
Димитров-Херо и Диян 
Петков.

ОБЯВА
Община Средец, гр.Средец, област Бургас, на основание Заповед № 538 

от 22.07.2023 г., За Кмета на община Средец (съгл. заповед № 521/16.06.23г.) 
обявява търг с тайно наддаване за отдаване под наем на част от имот – 
публична общинска собственост, за срок от 5 години, а именно:

Общински терен с площ от 6 кв.м. (шест квадратни метра), разположен 
с лице към ул. „Васил Коларов“, който представлява реална част от имот, 
целия с площ от 4017 кв.м., находящ се срещу УПИ V, кв.21, зона втора по 
плана на гр. Средец, за поставяне на преместваем обект:  млекомат, при 
начална тръжна цена за месечен наем за ползваните 6 кв.м. в размер на 
11.40 лв. /без вкл. ДДС/ и депозит за участие в размер на 1.14 лв.

Търгът ще се проведе на 14.07.2023 г. от 09:20 ч. в зала № 202 в сгра-
дата на община Средец.

Цената на тръжната документация е в размер на 24,00 лв. с ДДС, внесе-
на до 16:00 ч. на 12.07.2023 г.

Документи за участие в търга се подават в деловодството на община 
Средец до 16:00 ч. на 12.07.2023 г.

Определеният депозит за участие се внася в касата на Общината или по 
банкова сметка на община Средец BG53BPBI79373347649603 BIC: BPBIBGSF 
– БПБ Средец до 16:00 ч. на 12.07.2023 г.     

При неявяване на поне двама кандидати за участие, повторен търг ще се 
проведе на 21.07.2023 г. при същите условия.

Пълна информация за търга: www.sredets.bg., информационното табло 
на Общината и тел: 05551/ 7730

ОБЯВА
На основание чл.4, ал.2 от Наредбата за условията и реда за 
извършване на оценка на въздействие върху околната среда
„ПЕРЛА Турист“АД, уведомяват всички заинтересувани физи-

чески и юридически лица,  за наличие на инвестиционно предло-
жение за поставяне на преместваеми обекти по специализирана 
схема на морски плаж „Къмпинг Нестинарка“ в ПИ с идентификатор 
№48619.63.21 по КК на гр.Царево.

БЪЛГАРСКИ ЧЕРВЕН КРЪСТ – ОБЛАСТЕН СЪВЕТ БУРГАС 
ПОКАНА

Във връзка с изпълнение на дейности по проект  „Предоставяне 
на качествена и навременна психосоциална подкрепа на хора, 
засегнати от кризата в Украйна“, в рамките на Споразумение за 
проект за Психично здраве и психосоциална подкрепа за разселе-
ни лица, идващи от Украйна, финансиран от ЕК (DG SАNTE), EU4HEALTH 
и по Апел на МФЧК/ЧП за подпомагане на Украински бежанци  
Областен съвет на БЧК-Бургас, в качеството си на партньор по 
проекта отправя покана за избор на 10 (десет) психолози за про-
веждане на дейности свързани с психичното здраве, психосоциал-
на подкрепа, арт терапевтични дейности за деца  и възрастни  
разселени лица идващи от Украйна, други граждани на трети 
страни и български граждани.

Кандидатите следва да представят следните документи:
1. Автобиография
2. Копие на диплом за висше образование с професионална 

квалификация „психолог“.
3. Познания и ползване на руски език.

Документите изпращайте на имейл: burgas@redcross.bg до 28 
юни 2023г.

Новият стар треньор Ангел Стойков изведе тима на първа 
тренировка        ФОТО: ЧЕРНОМОРЕЦ

Първо занима-
ние на новия 

терен
ФОТО: ЧЕРНОМОРЕЦ

ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

200 грации от 16 държави 
ще участват в поредното 
издание на международния 
турнир по художествена 
гимнастика за приз „Жулиета 
Шишманова“. Атрактивната 
надпревара, която по тради-
ция преминава при сериозен 
зрителски и медиен интерес, 
ще се проведе в зала „Младост“ 
от петък до неделя.

Организатор е СКХГ „Чер-
номорец“, с подкрепата на 
Българската федерация по 

художествена гимнастика и 
Община Бургас. Турнирът е 
по ФИГ – Международната 
федерация по гимнастика – и 
е от много висок клас. Участ-
ничките са разпределени във 
възрастови групи за деца, 
родени 2013 и 2014 година, 
девойки младша възраст, де-
войки старша възраст и жени.

В първите два дни на турни-
ра, петък и събота, началото е 
от 9:00 часа, като зрителите 
ще могат до вечерта да се на-
слаждават и аплодират изпъл-
ненията на талантливи и до-
казани гимнастички от цял свят.

Официалното откриване 
е в събота от 13:30 часа. То-
гава градуса на настроението 
ще повдигнат певицата Паола 
Йорданова и танцов състав 
„Звездички“.

В последния състезателен 
ден, неделя, от 9:00 часа, е фи-
налът за девойки старша възраст, 
а от 10:45 часа на килима в зала 
„Младост“ на финал ще излязат 
жените. Турнирът ще завърши 
с финал на ансамбли за девойки 
и жени, който ще стартира 
от 12:30 часа.

Входът в зала „Младост“ е 
свободен.

200 грации от 16 държави в тазгодишното издание на „Жулиета Шишманова“

Официалното откриване е в събота от 13:30 часа             ФОТО: ОБЩИНА БУРГАС

Легендите 
Златко Янков 
(вляво), Дими-
тър Дими-
тров-Херо (в 
средата) и 
Деян Петков 
(вдясно) изгле-
даха първото 
занимание на 
„Черноморец“
ФОТО: ЧЕРНОМОРЕЦ

СЪОБЩЕНИЕ

На вниманието на всички членове на клуба 
„Свети Николай Чудотворец“ – гр. Бургас

Управителният съвет на СНЦ „ПК Свети Николай Чудотворец“ 
- гр. Бургас, със седалище и адрес на управление: гр. Бургас, ж.к. 
„Лазур“ бл. 89, вх. Б – партер, на основание чл. 26 от ЗЮЛНЦ, 
свиква редовно общо събрание на членовете на 31.07.2023 г. от 
10.00 часа в помещението на Сдружението в гр. Бургас, ж.к. 
„Лазур“ бл. 89, вх. Б – партер, при следния

ДНЕВЕН РЕД
1. Годишен отчет за 2022 г.
Докладва Стоянка Николова – председател на ПК
2. Финансов отчет
3. Разни

При липса на кворум, събранието ще се проведе в същия ден 
от 11.00 часа по реда на чл. 27 от ЗЮЛНЦ.
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З А П О В Е Д
№ РД-09-399/26.06.2023г.

гр. Камено

На основание чл. 44, ал.1, т. 1, т. 7 и ал. 2, от 
ЗМСМА, във връзка с чл. 70, чл. 76 и сл. от НРПУ-
РОИ, и в изпълнение на решение на Общински 
съвет Камено по т. 17 от Протокол № 40 от 
30.03.2023г. и Решение по т.20 от Протокол № 42 
от 25.05.2023 г.

З А П О В Я Д В А М :

I. Да се проведе публичен търг с тайно надда-
ване за отдаване под наем на недвижим имот – 
петно за разполагане на преместваем обект, раз-
положено в ПИ 80916.501.596 по регулационния 
план на с. Черни връх, общ. Камено, обл. Бургас, 
за срок от 5 (пет) години, при начална тръжна 
цена и стъпка на наддаване, както следва:

- Петно, за разполагане на преместваем обект, 
разположено в ПИ 80916.501.596 по регулацион-
ния план на с. Черни връх , общ. Камено, обл. 
Бургас, с площ 10.00 (десет) кв.м. ид.ч. 

Начална тръжна цена – 20.00 (двадесет) лева, 
месечен наем, без ДДС.

Стъпка на наддаване – 2.00 (два) лева.
Депозитът за участие в търга е в размер на 

2.00 (два) лева.
II. Търгът за отдаване под наем недвижим имот 

– петно за разполагане на преместваем обект, 
разположено в ПИ 80916.501.596 по регулацион-
ния план на с. Черни връх , общ. Камено, обл. 
Бургас, ще се проведе в гр. Камено в сградата 
на общинска администрация Камено на 18.07.2023 
г. от 11:30 часа. 

III. Условия за участие: в търга могат да участ-
ват физически лица, еднолични търговци и юриди-

чески лица, регистрирани по Търговския закон.
IV. Място и срок за получаване на тръжна 

документация за участие в търга: Тръжната до-
кументация за участие в търга се получава в 
сградата на Община Камено, гр. Камено, ул. “Ос-
вобождение” № 101 в Центъра за услуги и инфор-
мация на гражданите, всеки работен ден от 8:30 
до 16:00 часа до 17.07.2023 г. 

Цената на комплекта тръжна документация е 
12.00 лв. с включен ДДС, платими в брой на 
касата на Общината.

V. Условия за плащане на цената и депозита: 
плащанията се извършват в български левове по 
банкова сметка на Община Камено – „ЮРОБАНК 
БЪЛГАРИЯ” АД, IBAN: BG 40 BPBI 7937 33 KA225801, 
ВIC: BPBIBGSF, или на касата в ЦУИГ на Община 
Камено. 

VI. Информация за имота, обект на търга, е из-
ложена в общината и на интернет страницата на 
Община Камено www.kameno.bg 

VII. Оглед на имота може да се извършва всеки 
работен ден до 17.07.2023г. от 09:00 до 16:00 
часа, с представител на Общината, след предста-
вяне на платежен документ за закупена тръжна 
документация и предварителна заявка.

VIII. УТВЪРЖДАВАМ следната тръжна докумен-
тация: 

Заявление за участие – образец; 
Декларация, че участникът не е лишен от право 

да упражнява търговска дейност;

Декларация, че участникът не е обявен в несъс-
тоятелност; 

Декларация, че участникът е запознат с регла-
мента за участие в търга; 

Декларация за оглед на имота; 
Декларация – съгласие за ползване на лични 

данни; 
Регламент за участие; 
Проект на договор за наем; 
Решение на общински съвет; 
Препис от настоящата заповед;
Схема за разпологане за недвижимия имот;
Наддавателно предложение – образец;
IX. Кандидатите следва да представят в запечатан, 

непрозрачен плик, върху който се посочват име-
ната на физическото лице, ЕГН, съответно наиме-
нованието на търговеца, Единния идентификацио-
нен код (ЕИК), както и обекта, за който кандидатства. 
Документите се подават до 16:00 часа на 17.07.2023 
год. в Община Камено, като в запечатания плик се 
слагат следните задължителни документи за учас-
тие: 

Заявление за участие;
Документ за заплатен депозит за участие; 
Документи, установяващи самоличността на 

участника. Когато участникът е физическо лице се 
представя копие от лична карта. Когато участникът 
е юридическо лице се представя документ за ре-
гистрация или посочване на ЕИК по чл. 23 ЗТР. 
Допустимо е представяне на извадка от електрон-

ната страница на Търговския регистър на Агенция 
по вписванията. 

Декларация – 5 броя по образец; 
Документ за закупена тръжна документация; 
Наддавателно предложение (цена), което се 

поставя в отделен, запечатан, непрозрачен плик, 
подписан и надписан от кандидата с посочване на 
имената му, както и обекта, за който кандидатства. 
(Наддавателното предложение представлява 
посочване на броя на стъпките, с които канди-
датът предлага същата да бъде увеличена, 
както и посочване цифром и словом на конкрет-
но предложената цена). За валидно се приема 
наддавателно предложение, с което е направена 
поне една стъпка, над началната цена. Всяко пред-
ложение, представено в незапечатан плик или 
което не съдържа изискуемите данни е недействи-
телно. 

Пълномощно с нотариална заверка на подписа, 
когато се участва чрез пълномощник. Копие от 
личната карта на пълномощника. 

X. При неявяване на кандидати, следващ търг 
ще се проведе на 25.07.2023г. от 11:30 часа. 
Закупуване на документи, внасяне на депозит и 
подаване на заявления за участие в повторния търг 
се извършва до 16:00 часа на 24.07.2023 г.

Настоящата Заповед да се публикува в местен 
ежедневник, на страницата на Общината в интернет 
и да се обяви на видно място в общинската адми-
нистрация в 3-дневен срок от нейното издаване.

/п/
ЖЕЛЬО ВАРДУНСКИ 
Кмет на Община Камено 

Заповедта е обявена на таблото за обяви на 
27.06.2023 г.

З А П О В Е Д
№ РД-09-400/ 26.06.2023г.

гр. Камено

На основание чл. 44, ал.1, т. 1, т. 7 и ал. 2, от 
ЗМСМА, във връзка с чл. 70, чл. 76 и сл. от НРПУРОИ, 
и в изпълнение на решение на Общински съвет Ка-
мено по т. 16 от Протокол № 40 от 30.03.2023г. и 
Решение по т.20 от Протокол № 42 от 25.05.2023 г.

З А П О В Я Д В А М :

I. Да се проведе публичен търг с тайно надда-
ване за отдаване под наем на недвижим имот – 
петно за разполагане на преместваем обект, раз-
положено в ПИ 80916.501.596 по регулационния 
план на с. Черни връх, общ. Камено, обл. Бургас, 
за срок от 5 (пет) години, при начална тръжна 
цена и стъпка на наддаване, както следва:

- Петно, за разполагане на преместваем обект, 
разположено в ПИ 80916.501.596 по регулационния 
план на с. Черни връх , общ. Камено, обл. Бургас, 
с площ 77.00 (седемдесет и седем) кв.м. ид.ч. 

Начална тръжна цена – 154.00 (сто петдесет и 
четири) лева, месечен наем, без ДДС.

Стъпка на наддаване – 15.40 (петнадесет лева 
и четиридесет ст.) лева.

Депозитът за участие в търга е в размер на 
15.40 (петнадесет лева и четиридесет ст.) лева.

II. Търгът за отдаване под наем недвижим имот 
– петно за разполагане на преместваем обект, 
разположено в ПИ 80916.501.596 по регулацион-
ния план на с. Черни връх , общ. Камено, обл. 
Бургас, ще се проведе в гр. Камено в сградата 
на общинска администрация Камено на 18.07.2023 
г. от 11:00 часа. 

III. Условия за участие: в търга могат да участ-
ват физически лица, еднолични търговци и юриди-

чески лица, регистрирани по Търговския закон.
IV. Място и срок за получаване на тръжна 

документация за участие в търга: Тръжната до-
кументация за участие в търга се получава в сгра-
дата на Община Камено, гр. Камено, ул. “Освобож-
дение” № 101 в Центъра за услуги и информация 
на гражданите, всеки работен ден от 8:30 до 16:00 
часа до 17.07.2023 г. 

Цената на комплекта тръжна документация е 
12.00 лв. с включен ДДС, платими в брой на 
касата на Общината.

V. Условия за плащане на цената и депозита: 
плащанията се извършват в български левове по 
банкова сметка на Община Камено – „ЮРОБАНК 
БЪЛГАРИЯ” АД, IBAN: BG 40 BPBI 7937 33 KA225801, 
ВIC: BPBIBGSF, или на касата в ЦУИГ на Община 
Камено. 

VI. Информация за имота, обект на търга, е из-
ложена в общината и на интернет страницата на 
Община Камено www.kameno.bg 

VII. Оглед на имота може да се извършва всеки 
работен ден до 17.07.2023г. от 09:00 до 16:00 
часа, с представител на Общината, след предста-
вяне на платежен документ за закупена тръжна 
документация и предварителна заявка.

VIII. УТВЪРЖДАВАМ следната тръжна докумен-
тация: 

Заявление за участие – образец; 
Декларация, че участникът не е лишен от право 

да упражнява търговска дейност;
Декларация, че участникът не е обявен в несъс-

тоятелност; 
Декларация, че участникът е запознат с регла-

мента за участие в търга; 
Декларация за оглед на имота; 
Декларация – съгласие за ползване на лични 

данни; 
Регламент за участие; 
Проект на договор за наем; 
Решение на общински съвет; 
Препис от настоящата заповед;
Схема за разпологане за недвижимия имот;
Наддавателно предложение – образец;
IX. Кандидатите следва да представят в запечатан, 

непрозрачен плик, върху който се посочват имена-
та на физическото лице, ЕГН, съответно наимено-
ванието на търговеца, Единния идентификационен 
код (ЕИК), както и обекта, за който кандидатства. 
Документите се подават до 16:00 часа на 17.07.2023 
год. в Община Камено, като в запечатания плик се 
слагат следните задължителни документи за участие: 

Заявление за участие;
Документ за заплатен депозит за участие; 
Документи, установяващи самоличността на 

участника. Когато участникът е физическо лице се 
представя копие от лична карта. Когато участникът 
е юридическо лице се представя документ за ре-
гистрация или посочване на ЕИК по чл. 23 ЗТР. 
Допустимо е представяне на извадка от електрон-

ната страница на Търговския регистър на Агенция 
по вписванията. 

Декларация – 5 броя по образец; 
Документ за закупена тръжна документация; 
Наддавателно предложение (цена), което се 

поставя в отделен, запечатан, непрозрачен плик, 
подписан и надписан от кандидата с посочване на 
имената му, както и обекта, за който кандидатства. 
(Наддавателното предложение представлява 
посочване на броя на стъпките, с които канди-
датът предлага същата да бъде увеличена, 
както и посочване цифром и словом на конкрет-
но предложената цена). За валидно се приема 
наддавателно предложение, с което е направена 
поне една стъпка, над началната цена. Всяко пред-
ложение, представено в незапечатан плик или 
което не съдържа изискуемите данни е недействи-
телно. 

Пълномощно с нотариална заверка на подписа, 
когато се участва чрез пълномощник. Копие от 
личната карта на пълномощника. 

X. При неявяване на кандидати, следващ търг 
ще се проведе на 25.07.2023г. от 11:00 часа. 
Закупуване на документи, внасяне на депозит и 
подаване на заявления за участие в повторния търг 
се извършва до 16:00 часа на 24.07.2023 г.

Настоящата Заповед да се публикува в местен 
ежедневник, на страницата на Общината в интернет 
и да се обяви на видно място в общинската адми-
нистрация в 3-дневен срок от нейното издаване.

/п/
ЖЕЛЬО ВАРДУНСКИ 
Кмет на Община Камено 

Заповедта е обявена на таблото за обяви на 
27.06.2023 г.

З А П О В Е Д
№ РД-09-401/ 26.06.2023г.

гр. Камено

На основание чл. 44, ал.1, т. 1, т. 7 и ал. 2, от 
ЗМСМА, във връзка с чл. 70, чл. 76 и сл. от НРПУРОИ, 
и в изпълнение на решение на Общински съвет Ка-
мено по т. 18 от Протокол № 40 от 30.03.2023г. и 
Решение по т.20 от Протокол № 42 от 25.05.2023 г. 

З А П О В Я Д В А М :

I. Да се проведе публичен търг с тайно надда-
ване за отдаване под наем на недвижим имот – 
петно за разполагане на преместваем обект, раз-
положено на уличното пространство по регулацион-
ния план на с. Черни връх, общ. Камено, обл. 
Бургас, за срок от 5 (пет) години, при начална 
тръжна цена и стъпка на наддаване, както следва:

- Петно, за разполагане на преместваем обект, 
разположено на уличното пространство между 
о.т. 36 и о.т. 61 по регулационния план на с. 
Черни връх , общ. Камено, обл. Бургас, с площ 
1.00 (един) кв.м. ид.ч. 

Начална тръжна цена – 10.00 (десет) лева, 
месечен наем, без ДДС.

Стъпка на наддаване – 1.00 (един ) лева.
Депозитът за участие в търга е в размер на 

1.00 (един) лева.
II. Търгът за отдаване под наем недвижим имот 

– петно за разполагане на  преместваем обект, 
разположено на уличното пространство между 
о.т. 36 и о.т. 61 по регулационния план на с. 
Черни връх , общ. Камено, обл. Бургас, ще се 
проведе в гр. Камено в сградата на общинска 
администрация Камено на 18.07.2023 г.  от 10:30 
часа.  

III. Условия за участие: в търга могат да участ-

ват физически лица, еднолични търговци и юриди-
чески лица, регистрирани по Търговския закон.

IV. Място и срок за получаване на тръжна 
документация за участие в търга: Тръжната до-
кументация за участие в търга се получава в сгра-
дата на Община Камено, гр. Камено, ул. “Освобож-
дение” № 101 в Центъра за услуги и информация 
на гражданите, всеки работен ден от 8:30 до 16:00 
часа до 17.07.2023 г. 

Цената на комплекта тръжна документация е 
12.00 лв. с включен ДДС, платими в брой на 
касата на Общината.

V. Условия за плащане на цената и депозита: 
плащанията се извършват в български левове по 
банкова сметка на Община Камено – „ЮРОБАНК 
БЪЛГАРИЯ” АД, IBAN: BG 40 BPBI 7937 33 KA225801, 
ВIC: BPBIBGSF, или на касата в ЦУИГ на Община 
Камено.  

VI. Информация за имота, обект на търга, е из-
ложена в общината и на интернет страницата на 
Община Камено www.kameno.bg 

VII. Оглед на имота може да се извършва всеки 
работен ден до 17.07.2023г. от 09:00 до 16:00 
часа, с представител на Общината, след предста-
вяне на платежен документ за закупена тръжна 
документация и предварителна заявка.

VIII. УТВЪРЖДАВАМ следната тръжна докумен-
тация: 

Заявление за участие – образец; 
Декларация, че участникът не е лишен от право 

да упражнява търговска дейност;
Декларация, че участникът не е обявен в несъс-

тоятелност;  
Декларация, че участникът е запознат с регла-

мента за участие в търга; 
Декларация за оглед на имота; 
Декларация – съгласие за ползване на лични 

данни; 
Регламент за участие; 
Проект на договор за наем; 
Решение на общински съвет; 
Препис от настоящата заповед;
Схема за разпологане за недвижимия имот;
Наддавателно предложение – образец;
     IX. Кандидатите следва да представят в запе-

чатан, непрозрачен плик, върху който се посочват 
имената на физическото лице, ЕГН, съответно наи-
менованието на търговеца, Единния идентифика-
ционен код (ЕИК), както и обекта, за който канди-
датства. Документите се подават до 16:00 часа на 
17.07.2023 год. в Община Камено, като в запеча-
тания плик се слагат следните задължителни доку-
менти за участие: 

Заявление за участие;
Документ за заплатен депозит за участие; 
Документи, установяващи самоличността на 

участника. Когато участникът е физическо лице се 
представя копие от лична карта. Когато участникът 
е юридическо лице се представя документ за ре-
гистрация или посочване на ЕИК по чл. 23 ЗТР. 

Допустимо е представяне на извадка от електрон-
ната страница на Търговския регистър на Агенция 
по вписванията. 

Декларация – 5 броя по образец; 
Документ за закупена тръжна документация; 
Наддавателно предложение (цена), което се 

поставя в отделен, запечатан, непрозрачен плик, 
подписан и надписан от кандидата с посочване на 
имената му, както и обекта, за който кандидатства. 
(Наддавателното предложение представлява 
посочване на броя на стъпките, с които канди-
датът предлага същата да бъде увеличена, 
както и посочване цифром и словом на конкрет-
но предложената цена). За валидно се приема 
наддавателно предложение, с което е направена 
поне една стъпка, над началната цена. Всяко пред-
ложение, представено в незапечатан плик или 
което не съдържа изискуемите данни е недействи-
телно. 

Пълномощно с нотариална заверка на подписа, 
когато се участва чрез пълномощник. Копие от 
личната карта на пълномощника. 

X. При неявяване на кандидати, следващ търг 
ще се проведе на 25.07.2023г. от 10:30 часа. 
Закупуване на документи, внасяне на депозит и 
подаване на заявления за участие в повторния търг 
се извършва до 16:00 часа на 24.07.2023 г.

 Настоящата Заповед да се публикува в местен 
ежедневник, на страницата на Общината в интернет 
и да се обяви на видно място в общинската адми-
нистрация в 3-дневен срок от нейното издаване.

/п/
ЖЕЛЬО ВАРДУНСКИ        
Кмет на Община Камено 

Заповедта е обявена на таблото за обяви на 
27.06.2023 г.



ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

Голямата изпълнителка 
Цеца ще се завърне това лято 
у нас, за да зарадва българските 
си почитатели с голям концерт 
в Бургас. Тя ще гостува за пър-
ви път на голяма сцена в морския 
ни град. Датата е 29 юли (събо-
та), а мястото – Морска гара 
Бургас. 

След огромния успех на концер-
та през декември миналата годи-
на в София и препълнената зала 
„Арена София“, сега Цеца няма 
търпение да се срещне отново с 
българската публика. Изпълнител-
ката споделя в специално видео за 
предстоящия си голям концерт: 
„Скъпа българска публика, искам да 
ви обявя чудесна новина. Тя е пред-
стоящият ми концерт на 29 юли 
на Морска гара в Бургас. Очаквам 
ви!“

Всички почитатели на певицата 
могат сега да се възползват и да 
закупят желаните пропуски за 
концерта на промоционална цена 
от 66 лева до 28 юни. След тази 
дата цената на билетите ще започ-
ва от 88 лева. Билети може да наме-
рите през сайта www.ceca.bg, в мрежата 
на Ticketstation или Eventim. В продажба са и 
специалните VIP маси. Начало на кон-
церта 20:00 часа. Вратите ще от-
ворят в 19:00 часа. 

В Бургас българската публика 

със сигурност ще чуе едни от вечните хитове на 
Цеца – Trepni, Beograd, Kukavica, Zabraneni grad, Lepi 

grome moj, Pile и много други. 
Цеца Ражнатович, или известна и като Цеца 

Величкович, отбелязва 35 го-
дини на сцена и държи ре-
кордите за трите най-

големи концерта 

на Балканите – през 
2002 в Белград на „Мала 
Маракана“, с публика 
над 100 000 души, през 
2006 на „Ушче“ – кон-
церт, който събира 
около 150 000 зрители 
и пак на „Ушче“ през 
2013, когато сръбската 
звезда пее пред 170 000 
фенове. В края на 
април тази година, 
примата на балкан-
ската музика е удос-
тоена с приз за ця-
лостно творчество 

на фестивала Sabor 
narodne muzike 2023 и 

стана най-младата пе-
вица, която получава 

тази престижна награда в 
Сърбия. 
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ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

XVI парад за класически автомобили и мотоцикле-
ти Бургас ще се проведе на 1 юли (събота) в Примор-
ски парк. Началото е в 10.00 часа на алеите пред 
експоцентър „Флора“. Близо 200 автомобила и мото-
циклета от България, Германия и Сърбия ще вземат 
участие в парада.

За първи път в Бургас свой експонат ще предста-
ви единственият в страната музей за исторически 
превозни средства „Златен Рожен“ в село Капатово. 
Renault Alpine A110 – автомобилът, печелил рали в 
Монте Карло през 1973 година. Ретро музеят е с 
много богата колекция на автомобили и мотоцикле-
ти. Част от нея е самолет АН 2, модел от 1948 го-
дина.

„Този музей е лицето на българската ретро общ-
ност пред света“, коментира организаторът на 
изложението Димо Джамбазов. 

Свой дебют ще направи камион марка VOLVO, 
емблематичен от времето на социализма в предпри-
ятие СО МАТ. Товарното возило е собственост на 
колекционера Васил Георгиев.

Любителите на ретро возилата ще видят „Мер-
цедес 190 SL“, реставриран 1956 година, луксозния 
„Пакард“ от 1947 година, собственост на предста-
вител на бургаския клуб.

Първо участие ще има и новоучредения клуб в 
Момчилград. Колекционер от Варна пък идва с „Шев-
ролет Корвет С1“ и „Ягуар ХК120“ кабриолет.

80-годишен трактор „Ланц – Булдог“ (Lanz Bulldog) 
с ръчно запалване, притежание на германски колек-
ционер, „Мерцедес“ кабриолет, много рядка серия, 
реставриран в Хасково, ще видят още любителите 
на ретро возилата.

Най-малката участничка Крисия Николаева, която 
е само на 3 месеца и половина, пристига от Хасково 
с Mercedes от 1936 година. 

Ще бъде обособен специален кът, където децата 
ще имат възможност да нарисуват автомобила на 
мечтите си.

Наградите са изработени от стари авточасти и 
са дело на секретаря на бургаския авто-мото клуб 
„Ретро“ Тошко Желев.

Част от отличията ще бъдат връчени от 9-го-
дишната Цвети Байлова. Преди три години изложе-
нието на автомобили помогна да се съберат средства 
за операция на момиченцето, което е с диагноза ДЦП. 
След две успешни операции в Съединените щати 
Цвети вече ходи.

Тази година кампанията, която подкрепя бурга-
ският авто-мото клуб „Ретро“, е на Община Бургас 
за ограничаване скоростта на електрическите пре-
возни средства в градска среда. 

„Спазвайте правилата за движение, ограниченията 
в скоростта и мерките за безопасност при придвиж-
ване особено в населените места“, призовават орга-
низаторите на изложението.  

Автомобил, спечелил  
рали „Монте Карло“,  
идва на ретро парад

Цеца очаква с нетърпение 
срещата с българската публика за 
първия си голям концерт в Бургас

ВЕСЕЛА ГОРАНОВА

Тримата големи в бур-
гаската и в националната 
култура легенди – Недял-

ко Йорданов, Ваньо Вълчев 
и Стефан Диомов, седна-
ха на бира и цаца на един 
от емблематичните 
бургаски капани, а към тях 

се присъедини и кметът 
Димитър Николов. Чети-
римата са облечени в 
подходящ морски стайлинг 
с моряшки фланелки. Те-

мата – Бургас, какво е 
било, какво е сега. „Събрах-
ме се да си говорим като 
стари приятели. Гово-
рихме си за Бургас през 
нашия поглед, колко хубав 
е станал сега“, заяви пред 
„Черноморски фар“ ком-
позиторът Стефан Ди-
омов, който казва, че 
мястото на срещата не 
е избрано случайно близо 
до морето.

В столични медии се 
появи информация, че 
тримата подготвят 
кратък рекламен филм за 
красотите на нашето 
море, което обаче не се 
оказа вярно.

Иначе тримата в оп-
ределени периоди от 
живота им съдбата ги е 
събирала и разделяла, 
творчески и житейски. 
Тримата са в основата и 
на конкурса за песен „Бур-
гас и морето“, защото са 
поети и композитор.
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Трима класици и кметът на бира и цаца 

Ето какво написа кметът  Димитър Николов:
„Дори и да вали дъжд, в Бургас никога не е скучно! Защото можеш да срещнеш истински класици! 
Бургаска среща на бира и цаца с тримата големи – Стефан Диомов, Недялко Йорданов и Ваньо 
Вълчев“, написа кметът Димитър Николов. Тримата автори на най-запомнящите се хитове в 
българската музика бяха седнали на капан за раздумка в компанията на кмета.

ФОТО: ФЕЙСБУК, ДИМИТЪР НИКОЛОВ

Цеца
ФОТО: ФЕЙСБУК
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